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Q What happened to the clothes that was --
&w I‘gnll thém, éndﬂﬁhén I ﬁakejmy suit I roil this one and

put it in my suitcase.

0 You rolled the plas -~ was it plastic?

A Yeah, was, the thin plastic, you can roll it, you know.
0} Roll it? A Yeah.

Q2 And you put that in your suitcase? A Yeah.

Q 80 then you went in the motel with one sultcase, the
small one? A I believe, 1 thought wers two, not one,
a You thought you had two? “A Last two weeks ago Joe

told me what you have. I told him ~-
G Never mind what Joe told you.
MR. PESTARIMNO: Joe, incidentally, is our investiga-
tor. |
1) (By Mr. Pestarinec) Joe Hernandez is the person you are

referring to? You are talking about Joe Hernandez?

Yeah.

Never mind what he told you because you can't say ﬁhat.
Min~hian .

S0 you thought you had two sultcases? A Yeah.

Well, anyway, you went to register, didn't yéu?
Yes, I did.

You used your right name to raegister?

Yeah.

Gave your address and everything on the caxd?

- N - - O -

Yeah. I print ié.
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0  And I take it that -- what did you do with the bottle

of Johnny Red that you had'bought'in S8an Prancisco?

A When I get to room I was very hungry. I called the

lady. I said, "Is there any restaurant around here?" She
sald, "Yeah, there is, just half a block from here behind

gas station there is restaurant.” Call it, "stick Barn,*®
(8teak) , or something like that, I don't know.

0 Steak Barn? A Something like that. Steak
somathing. So I walked there. So I get in and I asked them
for something to eat. And the waiter was -- wasn't female,
was male, he told me that we're sorry, we're closed, no more
meal from, from 4:00 o'clock after or 5:00 o'clock after, I
don't remember exactly. éo I Bit down there and asked for

double shot Johnny Walker. He brought it to me. And he

asked me to -~ he said, "Help yourself." There was cheese

and crackers there. And I did., I had one or two time
cheese and crackers.

Q And did you go back to the motel? A Yeah, after
that shot I went back to motel.

& This Johnny Red was full when you bought it, was it not?
A Yes, sir. |

[+ How'did it get in that condition? A Well, I was in
room, and I phoned the lady, I said, "I need taxi,” and I
opened it. I say I am going to have one shot, you know,
going to have something to eat, have first shot. And taxi

didn't come. And I said I'm going to have another shot. 8o
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by the time taxi come I have it almost to here (indicating).
pid you mix that with water or did you drink it straight?

Q
A A little water.
Q How much? | A Hqt much., Very little.
Q And the taxi came then, didn't it? A | Yes.
Did you finish all of your drinks that you had poured
or was there any left? A I don't know exactly.

Q Okay. So, anyway, a taxi came and what did you tell th
taxicab driver? A I said, "Take me to Cottle and’sant
Teresa."

Q To Cottle ahd Santa Teresa. Why did youvwhnt to go to'
Cottle and Santa Teresa? A I asked the lady if any
plaza close to motel. She said, “"Ro. There is, little far
from here.” 8o I thought that is the closest one.

@  Okay... So he took you there? L Yes, he did.

0 and how much did you pay him? A Between two to
three dollars. I don'tfﬁnow exactly.

0 Did you ask him where Woosley Street was?

A I don't remember. Probably I did. But I don't
remember exactly.

pid you see him take out a map and show you éoms place?
Probably he did. I don't remember exactly. Hot clear
Well, had you heard the name "Woosley® before?

Yes, I did.

s > 0 P

Where did you hear that? A Well, I get, I sent

the mail to Mar Shimun, and he answered me and we ~- I phoned
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in summertime I going to go,” I said, "we going to move

him and his fatheréinulam had phoned him, too, from my place
and that time, and the last time I was talking I said, “Maybe

from London, Ontario, but we don't know vhere we are going
but probably we going to come to San Francisco some place,

and California.* And he said, "If You come through

California, come on over." And he told me what Cottle, get
Cottle, it's not too far from my place.

o And dia ybu remember the name Cottle?

A Cottle, that is the only name I remember,

o And 8o you don’t quite remember telling the taxi driver
or asking the taxi driver where Woosley Street was?

A Probably I did but I don't remember clearly. _

c Well, anyway, you stopped at the pizza place, didn't you
on == A Yes, I did.

Q ‘~- on Cottle? And whéf did you do thake?

A 1 asked for small pizza, and I had a beer. They don't

have the li@uor there. S50 I #ait to pizza be cocked. I
finish the beer and asked them for another beer. And the
pizza at that time was ready almost, and I eat little pizza,
and I couldn't, I felt like I can't eat, like throw -~ gick,
80 I get out of that place. I get out and have a, some fres
air,

0 All right. Now, where did you go? A At that time
I thought I must have; see him tonight, go to Mar Shimun's
place tonight. Then I be free, free Saturday and Sunday if
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I am going home. ‘

o Were you intending to go there another day?

A Yeah, probhably supposed to be Friday, phone him before
nhoon some time and then go there.

@ S0 instead of phoning him the next day'yau decided to
go there that night? A Yeah., |

Q And how did you know where he lived?

A That 18 why, I said probably I asked the taxi drivar;
maybe.

0 Mu-hmm.  And how did you get there? A I believe
walk, | |

Q And do you know what time this was about?

a No. | '

) All right, You walked, And 4id you have any trouble
finding the house that he livmd in? | A I believe it
taka me & long time to get to the hauae.

0 You didn’'t find it right away? A . No.

Q How were you feeling about this time? Did the alcohol
have any effect . upon you? A faah, it was.,

0  How did you feel? A I was feeling a little, not
drunk I thought, but I was feeling like, like I could talk
and if he asks me that by phone, I told him everything was
going on.

i} All right., But I mean, how did you feel? You know,

vhen people drink sometimes they feel drunk, sometimes they

don't feel drunk, but they feel happy. How did you feel that
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night when you drank whaéevar you drank ocut: of that hottle
of Johnny Red and with the two beers and the pizza,;how aia
you feel? AL I wvas feel haby,(heavy), but I had for
around 10, 15, 20 minutes I get sick, a.liﬁtle bit, I think
because I mixed the beer with that Johnny Walkei.

1) Anyway, you found this house on Woosley Avenue?

A Yaah, |

o When you got to the house what did you do?

8 I don’t remember exactly, I ring the bell or knock the
door, but I remsmber I see Mar Shimun.

0 Where did you see him? A I seen him, he opened the
door for me. | | |

0  Is there a window on the doox? A Yeah, I see one
head looking from a window. I don't know who it was.

G . All right., ©So he opened the door? A Yeah.

Q When he opened the door what did you do and what did he
do? Diéd he greet you? B Well, yeah, I kneel and I
kiss his hand,. And he smiled nﬁd he brought me in.

1 In what? A He btought me inside the house. I
get ingide the house, And I remember he told me, "I hear
that you are here for a week." I said, "Yes, Kessy, I was

hexre for a week."

o What did you call him? A Kesay.

4} What's that mean? a Holiness,

Q Holiness? - A I think Holiness in English.

Q And &0 what happ&ﬁed? A 80 I get iﬁside, and he
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was talking to me, and hé was happy, the way I gee him, and
I thought I, I can explain what's going on, what he asked me.‘
how is Assyrian in Canada and Iraqg andAin Syria, and so I
told him, “Kessy,‘y0u~gat married and most of the people I
don't think they accept you." And aa a family I was
talking. | I don't know, as a member of family I was thinking
that I =- .

THE REPbRTER: Member of what?

THE WITNESS: -~ am there, just member of his family
that is why I was talking. |
Q (By Mr. Pestarino) WwWell, did you taell him at any time
about, did you speak about his resignation and coming back
into the church? Was that -- A No.
Q -—a tupia'af conversation?v A, I said,'"xesay.
don't come back again because the most of the people they
don't like the Patriarch get married, and you are retired
now,” and these things I told him, you know.
0 How did you feel when you were talking to him like that?
A I wag -~
Q Nervous, scared? A I was feeling very nervous
and shaklhg because you can't say that words for a Patriarch,
you know.
Q And what ﬂid.ha do? A Well, he get very mad, he

get very upset, and I remember he call me some bad thing,

first of all, and he get -~ he asked me to get out of the house.

And he slapéed me for, he hit me with hisg hand.




A

10

11

12

13

14

[
ot

16

17

18

19

20

21

22

24

25

26

678

MR, ROBINSOH:‘ ﬁa what?“
MR. PESTARINO: Yesh.

THE WITNESS: By right hand and then left, and I
tried to get out of the house. And he still has hand over
here on my left shoulder, and he knoakad by his knee, I

believe, I fell down, I believe that.

4] (By Mr. Pestarino) Was there a chair there, or any
furniture? B, I don't know.

1) Do you remember hitting anything? A I don't know.
Q Do you remember anything scraping on the floor?

A I don't know exactly. I can't say.

Q All right, Then what happened? )8 Then X find
myself having shower in some place.

Q Well, no. Before you get to the shawer,‘whét he =~
you testified that he kicked you, did he? A Yeah.

2 First he slapped you, then he kicked you? First he
yelled at ydu?, A Yeah., He yelled at me, and he hit
me with his knee, and I was trying to get out when I, I
believe fell down. ‘He gave some bad wéra to my father, and
he spit in my face, too. |

o He what? A Spit in my face and‘somekbad word,

two bad words for my father.

1 What happened then? A I was down, I just -~ I
don't know.
Q What do you mean, “"You don't know"? A I really =<+

Q Don't you remember anything? A I really am
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telling the truth, I don;t remember nothing when I heard
that words aboué mfﬁfather. |

MR. ROBINSON: Well, I think that we can leave out
the opinion by the witness that he is telling the truth. As
far as whethet he is telling the truth that is for, something
for the jury. | '

MR. PESTARINO: = Of course it is.

THE COURT: You wmay answer the question as to what

happened.

v (By Mr. Pestarino) Wwhat happened? A I don't
know.

Q You don't remember anythinq happening after that?

A I don't remember nothing what happened.

o Do you remember getting the qun? A Yes.

41 You remember that? A I remember I had a gun,
¢ Yeah. A Yeah.‘

Q You remember getting the gun? A I can't clear it
o Do ybu remember anything about the ammunition?

A Ko . 

[+ Was the gun loaded when you went over there?

A No, I never carry gun loaded.

Q Never? A Rever.

Q You didn't that night? A No. Wasn't loaded.
Q .And you remember shooting that gun? A No, sir,

because if I remember anything happen to him probably I going
to kill myself right there, a hundred per cent, I would

J
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shoot myself.

@  Well, you sat through the trial here and you heard all
of the evidence so far, don't you feel that you killed him?
A Well, after I read the newspaper the next day, ghird
day I see what happened, look like, you know, I 4id it. aAnd
I feel sorry. Sure, I feel sorry. He serve our church
for over 50 years, is great family, my cousin, probably I
could not see my cousin which is his cousins and his mother
and father, I can't see anymora. I going to feel ashamed
éll of my life._rest of my life.

0  Shame or sarry?'ta "@ﬁ"‘;éérry and shame.

2 Did you hate this man? A I don't know.

"

Q pid you have any bad feailng against this man when you

went over thexre, the Patriarch? . A No. Yo. I

shouldn't go that night. Gé néxt day.
1) Well, then what happened after that? Do you remember

running? A No.
o Do you remenmber falling across a chain-link fence?
A No. |

Q Do you remember anything hefore you got to the pizza
parlor? A I remember as a dream, I see, I see one
officer and that is all.

Q That's all? A Yeah.

Q Do you remember this officer telling you to put your
hands behind your head? A No.

i What do you rememﬁar about the officer?
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I think my hands on the wall, some wall some place.

A

o | Do you remember your hands on the wall? A Yeah.

0 Do you remember anything else about the officer?

A No. That is all.

1 Do you remember seeing a dog? A No.

Q Do you remember giving some extended statements to the
police at the policé department? A No. I remember

see one lady, and she said something about my suit. I don't
know what she said. I wasn't pé?ing attention. I don't
know what she was doing. That's all.
Q | 'You don't remember talking to the police?
A No, sir.
0 Don't you remember being arrested, putting the handcuffs
on in back of you? A No.
Q,? ‘Do you remember the officer telling you to put your
hands on the table? . A  That time I thought there is
sOméthingihappaﬁed; but what, I wasn't clear what happened.
Q You don't remember putting your hands on the table?

MR. ROBINSON: Objection, asked and answered.

THE WITHESS: No. No, no.

THE COURT: I don't believe he answéred that
question.

He did now.
Q (By Mr. Pestarino) Do you remember anything else,
holding your hands up or anything? A Put my hands

on the wall.,
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Q That is all you ramémbmr? | A Yeah, before that I‘
remember I sitting, beer in the front of me. I don't know
where about. But I think it is same place, be the pizza
place, auﬁ I don't know why, how I get there or why I sit
down drinking. I was thinking that I went there, I am going
there, you know, I was just like a dreaming.

Q And you ﬂoh'tzr&mambar anything at all about the police
department? A No, sir.

a What is the next thing that you remember?

A Have a shower and one police officer, ha was there, and
he taka my suit, that suit, and another two officera they
take me some place upstairs, third floor, second floor, I
don't remember., |

Q How much to drink did you have that'night, Mﬁ. Ismail,
altogether from, you indicated that you had, I think you said
you had a double shot in San Francisco at the bus station

or place next to the bus station? A Yeah, that was 1:00
o'clock at noon.

Q And then you indicatad that when you went to the Oasis
Motal you stopped at the bar where the restaurant was, a
steak bar or something? A = Yeah.

Q And you had a double shot of Johnny Red?

A I believe I had a, I think two double shot there, I
don't know exactly. |

Q And then you came back to the motel and you had the
whiskey that was, that &ou consumad out of this bottle?




10
11
12
13
14

15

16

17

18

19

20

21

22

24

25

26

683

Q ‘And that bottla was full? A Yes, was full, I
opened up.

0 And then you had two beers at the pizza —-

A Yes,.
Q -= parlor? And a pigzza? A I didn't eat too much
pizza. h

o Now, when you got into San Jose what time did you start
drinking? What time did you have these, this shot, double
shot or two double shots at the restaurant near the motel?

Well, let me help you a little bit. What time did‘you

arrive at the motel? A Around 5:00 o'clock.

Q Around 5:00 o'clock? A I think so.

Q So was it somewhere between maybe 5:00 and 5&30, or
5:00, 6:00? A When I went to the restaurant?

Q Yeah. A Right after.

Q Right aftex? A Right after.

a 8o sho;tly after 5:00 o'cloék? A I asked the lédy

for restaurant and she told me and 1 went.

o That is where you had -- A Double.

Q -- double shot or two double shots? A T™wo double
shots.

Q You're hot sure? R I'm not sure.

Q And how long does that take? A I say 20 minute,

I was hungry, I want to go back to find some others.

Q Twenty minutes? A About,
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| A I was feeling haby (heavy), I wasn't feeling very bad

Q And then when you gét back is that when you asked the
1adyltb4gat you a taxi? A Yes, I believe I went from
restaurant to the office. I told her, so I went back to my
room, she said, ”I'going to phone taxi,” so I went to my room
and I open it. I said I going to have one shot, and I have
first shot. And next shot, and there is no taxi, so I
phoned her again. I said, "Where i3 the taxi?" She said,
"Be there in a minute.” So take maybe 30, 35, 40 minutes,

taxi to get there, over, maybe 45 minutes.’

And so that is when you did most of your drinking?
Yes.,
buring that period of time? A Yes.

And then a little later at the pizza parlor two beers?

I"‘m""’hfm .

D oo B oD

Now, how did all of that, the liqueor that you consumed,

how did that affect you? How were you feeling?

at that time until I ate the pizza, and I had, had a beer.
Q Are you a member of the A.U.A.? Do you know what that
is? A I don't know what A.U.A. mean until last
October. I know in Assyrian what it means but not
Universal Alliance, I don't know wﬁat it means there until
October.

o} Were you a menber of that at any time?

A Some time in October, between 10, 20th of October, I

sign that I like to be a member, but I don't know whether they




10

11

12

13

14

16

17

18

19

20

21

22

accept nme or not yet. | ‘

Q pid you study what the A;U;A. was? A No.

Q Before? A No, I don't know yet what they are.

I know what I heard is, they want tq'gat all Assyrian togethe
and love and something, I didn't read what théy do and what
they had.

Q Did you shoot the Patriarch thinking about it?

A No, sir. |

0 Pianning it? | A Mo, sir.

e With malice?

MR. ROBINSON: Objection ~-

THE COURT: ‘The objection is sustained. That
calls for a legal conclusion.

MR. PESTARINO: All right.

Q (By Mr. Pestarino) What do you think caused you to do
this?

MR. ROBINSON: Objecti;n, he says he didn't do
anything. This calls for speculation as to what he thought
he didn't do.

THE COURT: No. Overruled. If he is implying or
if he is admitting that he committed an act, then I think
that>it_1s certainly permission to indicate a state of mind
at the time.

MR. ROBINSOW: He says he didn't do it. Re says
he doesn't remember doing it, so how can he give us his

opinion as to why he did something when he says he doesn't
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remember doing it?

i

THE coﬁﬁm? ‘Hia éounéél asked him the question.
Overruled. _
Q (By Mr. Peat#rino) Why do you think this happened?
A What I think? Could you repeat it, please?
Q Waell, let me ask you another way. Your f&thar and you
ware very close? - 4. Vexy close, yeah.
o You teétiﬂied that the Patriarch called your father a
vile name? )

MR. ROBINSON: Objection, asked and answered.

THE WITNESS: Very bad name.,

THE COURT: Overruled.

MR. ROBINSOH: Thank you, Your Honor.
13 (By Mr. Pestarino) A very bad name? | A | Mm~hrum,
Q0 And after he called that bad name what happened to you?
A I wouldn't accept that.

| THE COURT: He would not accept that.
o (By Mr. Pestarino) What happened to'yéu?
A I just, I just got upset. I don't know what happened
to me, what, I lost everything that I had.
At any time were you angry at the Patriarch personally?

No, sir.

No, sir.

Q

A,

Q Were you angry at his wife or his family?
A

0 Were you angry at hig parents? A No.
o

Or her parents? A No.
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0 Did anybody pay you'to do thig? A No, sir.
Q‘ Anyhody ask you to do 1t? | A Ho. 'ﬂohody could
ask me that. If anyhody asked me that --

MR, PESTARINO: I think that is all I have.

THE COURT: Let's take the recess then, counsel,
before wa have cross-~examination.

Ladies and gentlemen, we will take our afternoon
recess, about 15 minut@a, and resume roughly around 3:00
o'clock. You will keep in ﬁind"my previous admonition.
You can step down also, Mr. ismail.

(Short recess taken.)

THE COURT: Let the record show that the jury is
present and defendant and counsel are present., You may
proceed. L '

MR. ROBINSON: Thank yo;.l.

CROSS~EXAMINATION
BY MR. ROBIRSON:
Q Mr. Ismail, to be fair to yourself and to be fair to me,
if I ask you a question and you don't understand it, okay?
Stop me. Tell me you don't understand it and I will rephrase
it to make sure that you are answering the questions that I
am asking. Okay? A Okay.
) Is that fair? a That's good.
g okay. ~Now, you told us on direct examination that the
last time ydu talked to the Patriarch was in February of
197572 A Somathing like that.
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Q Okay. And that was your last communication with the
Patriarch? A I believe so.

Q Okay. And that communiuation consisted of a telephone
call or letter, which? A I believe the letter.

o Okay. And the letter is the letter that you préviously
identified as Defendant's Exhibit H?

MR. ROBINSBON: May I approach the witnessgs, Your

Honor?.

THE COURT: Sure.
0 (By Mr. Robinson) 1Is that the letter we are talking
about, sir? A Yeah.

Q Okay. And you told us that it was your intention to
discuss this letter with the Patriarch, come down and see
him sometime? A I would like to ses him sometime.

) LAllzright;g ‘Well, regarding that letter and Defendant's
Exhibit H, you told us a few minutes ago on direct examination
this morning that you kept this letter, "And I was going to
talk to him about it aometime,* do'you remembey making that
statement? A I rémamber, yéah.

Q Okay. And was that a truthful statement, what you told
us this mdrning under ocath? A Yeah,

0 And did you bring this letter with you when you came
down to San Jose? A I don't think so.

Q All right. And did you memorize the contents of that
letter? 2 Yeah.

Q All right; And fou had trouble reading it this morning
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for us from the witness étand, aidn't you?

A That's right. o

Q Okay. But you had memorized the contents of it?

A I know what's in it but I can't explain in English.

1 And so you didn't feel any need to bring this letter
down to discuss it with the Patriarch, you just memorized
the contents of it, right? A Yeah.

1) 0k§y. "~ Now, let's talk about the gun for a minute.
Okay? You told us that you got the gun up in San Francisco?
A Right. Yes.

o And you got the gun Friday and about 5:00 o'clock right

before you met Yule Lazar? A Something, between 5:00
to 7:00.

Q2 And at this time you were in a bar in Ban Prancisco,
right? A Yeah.

Q Right down by Zim's, 19th Avenue? A Yeah,

Q  Okay. And there were two guys drinking in the bar?
A Right.

) Cne guy got up and left? 8 Mm-hmm.

Q Okay. And the other fellbw started a conversation with
you? A Mm~hmm.
Qo All right. NHow, were you seated at the bar? Were you
seated back at a table? Where were you seated?

A At the bar,

Q And were there any other people in this bar besides

yourself, the individual you had the conversation with, and
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the bartender? A There was gsome people, was very far,

and bartender, and big man, six two, aix three, and heavy.

Q And you bought this man a bottle of beer?

A Yes, I did.

0 Because he asked you to buy him a bottle of heer?

A Yesn.

Q And then he asked you to buy him another hottle of beer?
A Yes. ?

v And you told him that you didn't have any more money?

A Mm-hmm.

Q o after you told him that you didn't have any more

money the guy said that he would sell you a2 gun for $£20?

A Right that time he told me that, yeah.

Q Where were you aupposed to get the money to phrchaSe
this gun after you just told the man you didn't have any more
roney? A I didn‘t tell him I don't have no money.

0 I see. What did you tell him?- A I saigd x'don‘t
have enough money. I need the rmoney.

Q 'All right. You don't have enough money to buy a bottle
of beer but you have enough moneylto buy a gun?

A Well, $20, it's worth it to buy that gqun.

Qo Wait a minute. How much did the bottle of beer cost?
A I don't remember exactly.

Qo Well =- A It was change on the table, he take
from the change.

Q Was it a dollar, two dollars? A I don't know
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|4t they would hava found a gun? A It wasn't in my car.

r

exactly.

o Well, it wasn't any more than $2, was it?

A I don't believe it.

Q And you told this man that you didn't have enough money
to buy him another bottle of beer and then he said, "wWell,
how about buying a gun"? A Yeah.

Q Okay. Well, was the gun, did the qun cost less than a
bottle of beer? A, No, cheaper than bottle of beer.
o It was cheaper than a bottle of beer? A Por me it's

cheaper. It's worth it, more than $20.

Ckay. And how many cars do you have?

I have one.

G Okay. So you bought this gun from the man, right?

A.  Yeah,

Q Okay. And although you really didn't need a gun?

A No, I don't need. I have three gun.

Q And they are at home? .' A _” Yes, sir.

0 And you keep one in your car? A When I drive it.
Q

A

Q

And I take it then 1f the Canadian authorities

immediately after this happened went to your car and searched

It wasn't in your car. Where wasg 1t?
It was in home.
You took it out of your car and put it in your home?

Sure, yeah.

PP P P

Now, immediately after you bought this gun, did you thinX
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B Say that again, please?

it was sort of odd that a guy, a stranger approadhes you in

the bai and asks you to buy a'gun, you think that was unusual?‘

o Do you think that it is unusual -- 2, Mm~hmm .

v ~= did you feel that it was unusual that a stranger who
you don't even know asked you to buy a gun in a bar?

A Ee thoﬁghﬁ that I am a stranger?

Q Well, did you think that it was unuéual that this man
asked you to buy a gun in the bar? A I think at that
time, yeah. |

Q Okay. | Sort of strikes you as odd, right?

A Mm~hmm.

& Okay. And this has never happened to you before, has
it, a stranger comes up in a bar and asks you to buy a gun?
A  Never happened before,.

1) So that would be éomething out of the ordinary, unusual,
right? A It never happened to me so I don't know.

Q Then when you saw Mr. Lazar a few minutes later, you, ‘I
také it, you told him about that? You said, “"Hey, Yule,

le£ me tell you what happened when I came to the United
States. I'm sitting in a bar and some guy comes up and says

‘Hey, you want to buy a gun for 3$207?'" I'm sure that you

would have told him that, huh? A I'm not =~
Q You didn't tell him that? A No, sir.
0 You were out with him that night? A Yeah.

0 Had dinner with hiﬁ? A I don't know him.
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Q You don't know him?  You just didn't mention it to him?
A | No; gir. A

0 Was there any special reason you didn't mention it to
him? A I don't know him very well.

1} Well, you didn't know the man in the bar very well, did
you? a Yeah, he ~- no nead to tell him nothing why,
there is no reason for it.

Okay . And this man also sold you two clips for the gqunj

A Yeah.

o) Okay. Now, you are familiar with guns, aren't you?
A Yeah.

Q You told us that you were? A Me~hmm .

0 You thought $20 was a good price for that gun?‘

A ‘Yeah. |

0.  How much do you think that gun is worth?

A Saventy-five.

Q Seventy~five? A Righty, something like that.
0 And the man said he would give it to you for twenty? .
A Yeah.

(1Y And you paid him cash for 1t? A Cash money in

my pocket. I Just got one bill of twenty and gave it to him

I didn't bring all of my money out,

Q@  And you put this gun in your small suitcase when you
went back to your motel? A Yes.
0 okay. Why did you do that? ) % I just put it in

there. I don't know ﬁhy.
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0 Well, you took it -~ what were you wearing when you went
int6 ﬁﬁa bar on Friday? R I was wearinqbﬁomathing
sport, wasn't my suit,

Q It wasn't your suit? A Wasn't my suit.

Q You were wearing your sport clothes? A I guess s0.
0  And then did you put on some different clothes when you
went out to dinner with Mr. Lazar? A I wear ahother
suit, I guess. I have another suit.

0 Can you describe that suit for us?

A It is light brown, very light brown.

0 boes it look anything like -~ does it look anykhing like
the suit that you are wearing in People's 10-CC for
identification? Your other suit? A It is a little
close to this one. Yeah, close to that one. |

0 Close to which one? A..  But different material,

It's a little close to that but different material.

Q@ - The suit in 10-CC ia the gray suit?

L This one, yeah.

o 'fAnd the other one you have was a brown suit?

A Mra~hrm, |

o And when you wore the brown auit did you wear the black
shirt with 1t? R No..

0 Wear a different colored shirt? A Yeah.

Q And wear a different tie with it? A I don't know
if I have a tie on me or not that night.

Q And that was the suit that you wore, the brown suit,when
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_|you went out to dinner withvmr,{nazar? A, Mm~hmm .

Q@  Now, eventually, you took the gun out of your small suit-
cage, right? A I put in my suitoase, yeah,
0 And then you told us that you took it out because you

carried it around San Francisco with you? A Sometime,
yeah.,
0 Why 4id you do that? A I don't know why.

o Well, do you always do things without knowing why?
A Well, I like a gun, and I used to carry the gun when I

was 10 years old, 12 years old.

Q Yeah. A As soon as that. |

¢ Yeah. So you just started carrying it around?

A Yeah.

Q What do you carry it for? Protection?

A I just carry it. - e o

Q Well, you carry an umbrella when it rains, right?

A  What's that? |

Q ¥hen it rains you carry an umbreila because you are going
to have to use it, right? A I don't know what you mean
by that. - |

Q | Well, my question;is, you mean you‘juétlnlways carryv;

a4

gun arcund with you and you don't have any reason to carry it
A I love the gun. And I carry it, that's all, |

[+ And what pocket did you carry it in?

A Sometime in this pocket (indicating), sometime I put him

underneath my shirt.
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Q was that while you were 1n San Francisco? - A Yeah.
Q Well, why did you carry tha clipa around in your two k
separate pockets like you told us? Do you love clips, tcd,
like you love guns? A Vell, it's part of a qun.

o Why didn't you hook it up with the gun if it is part of
the qun? A No, when I carrxy the gqun it is not loaded.
Q Pardon me? A I don't load the gun when I carxy it,
80 have to be careful with, you deal with a gun,
Well, you're familiar with guns, aren't you?
Yeah.

You fired guns, you told us, since you were 10 years old?
That's right.

Very familiar with guns? A, Yeah.

D © P B P oD

Then you know that gun has a safety feature on it that
you can carry it around loaded and it is perfectly safe?

A Yeah.

1] Why didn't you load it and carxry it around?

L No need to load it.

Q Okay. Now, you told us that you were once employed at
the Pord Motor Company? A Yes. |
And waé your occupation there a fanitor? A Yes.
Ckay. You swept the floors, cleaned up? A Yeah.
Ckay. And how long did you do that for?

Not very long because I was check receiver before that.

You went from the check receiver to the janitor?

- T R - - S

Yeah.
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All at Ford Motor Company? A Yeah.
And you were mmployéd'tharé‘for éaven”yearS?
Something like that.

Now, you told us that you quit your 3job?
Yeah.

S -

And the reason that you quit your job is because you
were so upset about the Patriarch getting married, couldn't
think? A Just I couldn't work, |

o Couldn't work? A HMm~hrm,

o Now, the Patriarch got married in August of 19737

A Right.

Q@ And when dia you guit your job? A November the Bth.
Q Of what year? B '74.

i} So you quit your job approximately a year and three
months’after‘the Patriarch got married? | - Yeah, but
at that time I don't work more than two or thiee months, at
the most four months.

o] At the most four months? - A At the most four
months,

0 And during this time is this when you decided to get
involved with the Assyxrian Univ@raal Alliance?

A That period of time, you mean between 1974 to 19752

Q From the period of time when the Patriarch got married
until you guit your job, is this when you dacided to get
involved with the Assyrian Universal Alliance? |

A No.




N

10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21

22

24
25

26

698

) When did you d@ciae to get invnlvwd with the Aasyrian
Universnl Alliance? A Last October.
0 October, '753? a Right.
o] Okay. And then all of a sudden after you decide to
get involved with the Assyrian Universal Alliance you decide
to make a trip down to San Jose? A Yeah.
Q Ckay. Wag there any relationsnip between your involve-
ment in the Assyrian Universal Alliance and this trip to
San Jose? A, No, I don't know they accept me or not yet)|
o You were a prospective member? A I don't know
whether they accept me or not. |

What requirements are there to get in, sir?

Huh? |

What requirements are there to get in?

Well, as Assyrian get in.

Q
A
o
A
Q Well, you are an Assyrian, aren't you? A Yeah,
I'nm Assyrian.

& And your family is well known? A Mi~hmm,

0 Okay. 80 they didn't immediately accept you?

A No, they should let me know.

) Who is going to let you know? A I don't know
really.

0 Did you have to do something, some sort of initiation
bafore you could get into the Assyrian Univerasal Alliance,
show your loyalty or anything? A I don't think so.

Just you have to pay monthly or yearly.
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Q Okay. Ritty Banjaﬁin, she gent you a Christmas card in
1973 and onAthe Christmasg card it said, "Dear David, Keep up
the good work for the A.U.A." What work were you doing for
the A.U.A. in December, 19732 A Well, I don't know
because I seen her the first time '68, the last time '75,

So when my father and my brother went to xraq, tha U.A.W. or
whatever it is, I think they was behind them.

Q Well, the U.A.W. is the United Auto Workers. Are you
talking about the Assyrian Universal Alliance, the A.U.A.?

A Yeah, that's A.U.A. 8o she thought maybe I am in that
thing, too, and I know what's going on, too, probably that is
why, because she never seen me then.

& You told us that you aold-y&ur house in November, '74?

A No, my house, I think, sold summer of '75. |

0 Summex of '75? . A&  Yeah.

0 Okay. And how did you live between the time when you
quit your job at the Ford plant until summer of '75 when you
s0ld your house? A Was having some little money.

Q Some what? - A Little money and employment --
unemployment office gave me.

Q Can you receiva unemployment in Canada if you voluntarily
quit your job? A 8ix week after, yeah.

Q. S8ix weeks after you quit a job, not laid off or anything
like that? a Ho.

0 You just quit, you can receive unemployment?

A, After six week. If you are laid off, first week.
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| Sunday, or November the 2nd, November the lst when you are in

| He dropped me thera. It was late.

0. Okay . Now, you toid us that you, your father was a
very religious man? L‘ Yes, . -

1 And that every morning when you are in the Middle East
you would get up at 3:00 to 3:30 with your father and go to
church? A Yes.

0 Then in the afternoon between 4:30 and 5:00 o'clock you

would once again go to church? A Yes.

Q Then in the evening you would pray, right?

A What's that?

Q Then in the evening you would pray, too?

A Before go to bed.

Q Was this every day? A Every single day.

Q ‘Now, you told us that you went to church in San Franciseq

would be November the 1st, I believe, that would be the

San Francisco, do you remember telling us that?

A Mm-hmm,

0 You didn't go for the services, 4id you, sir?

A | I was thinking of going tb service. When we went
there service was over. '

Q So you just arrived for the breakfast?

A No, X didn't even have breakfast., I didn't eat
breakfast.

o8 You never made it to the church sexrvices, did you?

A I couldn't make it, no. Yule was working at the time.

Yy
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1 Now, we sort of havé & gap in ybur life here as you
have outlined it fér us on direct. I was wondering if you
could £i1l in some information for us. Okay?

A Say that again, please?

o Yeah. There has been a gap in your life.‘ You said
until'yau ware seven #o eight yvears old you wexre in Iraq?

A Yeah.

Q Okay. 50 you left Iraqg when you were eight years old?
A, | I left Irag when I was seven years old? No. Mo, I
born in Syria but I was qoing’with ny father back to Syria,
Q0 Okay. You were born in Syria. _When did you leave
Syria? A When I leave Syria? Pirst time it was four-
I believe '43,

How ©0ld were you? A Eight.
o Okay. And then you went to Iraq? &= A ' Yeah.
Q And you were there for seven or elght years?
A Something like that.
Q So you left Iraq when you were approximately fifteen?.
A Fourteen,
Q Okay. Then you went to Lebanon? A Yes, I dia.
o okay . And you left Lebanon when you were how old?
A I don't know exactly. It was 19 ~~- I think between
'47 and '48.

0 Well, you told us you were there for ahout a yeaxr?

A Yeah.

o 80 you left when fou were about fifteen years old,
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Lebanon? = A Somatﬁing like that.

Q Okéy; Then you spent six months in Egypﬁ?

A Yeah. -

o Okay. A . Not quite,

Q And you léft Egypt when you were about what, fifteen-and
a-half, sixteen? B Yeah,

& Okay. Whara did you go next? A We went to Persia
1950, |

Q Persia? And how old were &au vhen you went to Persia?
Is that Iran now? A Yeah, call Iran.

a How old were you when you got to Persia?

A I don't know,. 1850,

Q All right. And how long did you stay in Persia?

A Not wvery long, about three weeks or}faur'waeka.

03 Okay. Then where did you go? A~ No place.

Q Pardon me? A That's all.

o You stayed in Paersia until you camg --

A No, we stayed just couple weeks, three weeks or four

weeks in Persia, we came back home.
Q Came back home to where? A To Syria.
Q Syria. And did you stay in Syria until you went to
Canada? A Yaah}
Q Now, the first time you saw the Patriarch was in
Damascus in 19627 A I believe.

MR. ROBINSON: May I see Defenaanﬁ'a F, please?

Q (By Mr. Robinson) And this picture depicts yourself,

y
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the vatriarch,‘and your Qife? A Yeah.

Q Okay; ‘ﬁ;d you were}both dﬁwn on dna knée;“ébrééét?'
A Yeah.

Q Okay. And you are posing for a photograph?

A Mm-hmm, '

1) Qkay. Now, had the Patriarch helped you out of any
sort of trouble you had.gmtten into in 1960 to 196272

A 1962 he help me, pry (pray) for my wife to have children,
but she didn't have any children.

2 Well, that's what you told us. pid you go there to
thank the Patriarch for somathiﬁg he had done for you?

A No, just is ouxr Patriarch. He couldn't come to our
village. He canme to Damascus. Everybody went thera,

¢} You were in Damascus in 196272 A No,'I was in
the village, far, 600 mile.

Where is Danmascus in relation toksyria?

It is capital of Syria. It is close to Lebanon.
And the Patriarch came to Damascus in 1962?

I believe so.

You went there to see him? 3 Mm~hinm .

Now, that was the first tima'you had seeéen him?

Yeah.

Now, did you go there with your father?

Yeah, my father, he was on his way to Canada.

Okay. And why was your father going to Canada?

PR OO OPOD® P PR S

Somathing to do with the politics, Arabian politics, they
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don't like what he do so he left for Canada.
@  Your father left the country? A  Yeah.

Q And when did you leave the country? A Late '65,

first '66.
19667 A January, '66.
0 And where did you go? A Canada,
Q Now,‘aiﬁ you see the Patriarch in 19637
A I don't think so.
0 19647 A No.
0 13657 A No.
e Okay. You arrived in Canada then in 19667
A January the é6th.
o And Adid vou take up remiééﬂée with your father? D;d'

you live with your father in Canada? A Yes.

¢ ~ And who else arrived in Canada in 1966 besides you and
your wife? Anybody else? = A = Me and my wife and myv
father and my brother Jack and his wife.

Where was Zala? A Syria.

He was in Syria. ¥hen 4id Zaia leave Syria?

I believe '68. |

Okay. And why did Zaia leave Syria?

I 6on't know.

You don't know? A Uh~uh.

Did you ever discuss it with Zaia why he left Syria?

He wants to éome and live with his father and brothers.

- - - -~

That is the reason why he left? A I believe so.
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14

I don't know exactly.

o
A

o

Was Zala in trouble with the government in Syria?
I don't know. Maybe.,

Well, what do you mean by "Maybe"? B, I don't know

I didn't ask for. Haybe he was.

Q weli. when Zaia came to see you in Canada, did you ask
| him th he left? A No, I didn't ask.
o Okay. Now, when you saw the Patriarch in 1962 in

Damascus, I take it you had a gun at that time, right?

- - -

Yes, I do.

You always carfiad a gun? A Yeah.
Anéd just like you carry your eyeglass case you told us?
Yeah.

And your eyeglass case is visible in this pidture?
I don't know. “, _ e

Is that your eyeglass case (1ndicatihg)?

I think so.

Okay. Where was the gun? - A I don't know exactly

in hotel or in my pocket. I don't know, '62. Now I don't

know,

A
a
A
Q
I

So the gun was either ih ﬁha’hotal or in your pocket?

I don't believe it was in my pocket. |

You can't see the gun in there, can you (indicating)?

I don‘t believe I carried the gun that day.

Why not? A If I carry the gun that day probably
give it to somebody Sefoxe I gﬁt}in.
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o Wheh did you decide to go to his house?

Q You would give the gun to somebody before you went in?
A Probably. |

Q Okay. And that is because you told us a few hours ago
on direct examination that if you were going to see somebody
important you wouldn't bring the gun in, but if you were
going to see friends you would keep the gun?

A Friends, yeah.

Q And somebody important like the Patriarch you wouldn't
carry the gun in, right? A HNo.

3 What do you mean, "No"? You would or wouldn't?

A I wouldn't.

Q Why did you bring the gun down to the Patriarch's house
November 6th, 1975, Myr., Ismail? A I wasn't going‘that
night. " |

¢ You weren't going to the Patriarch's house. that night?
A I wasn't going that night.

) You weren't going that night? A I wasn't thinking
going that night. |

A After I had it, the &inner.

Q Why did you ask the cab driver for directions to'wbosley
before you had dinner? A Por next day tc come
there.

Q The next day, how were you going to get to the Patriarch’
house the next day? A How? Taxi.
o What? A By taxi.
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where it is because I don't want to take another taxi, paying

going to that shopping canter was to get something to eat?

Q And you were going‘ko have them call you -- you were
going to call a taxi at the motel? A Yeah.
0 You were gbing to get into the cab and say, "Take me

to Woosley Avenue, righg? A Yeah. I wanted to know

$8 like first taxi. He could charge me $5 but he turned
me around maybe 10 or 15 block for nothiﬁg. |

Q So you decided at that time that you had to worry about
your expenses? A No, I was just asking him, that's alll
Probably, I don't know.

0 Just making conversation? A Mmo-hmm.

o And he pulled out a map and showed you how to gat there,

didn't he? ’ A I don't know, clear about; probably,
maybe. ‘ '
@  Bo vwhen you went into the pizsza parlor yaur,purpose,in‘

A That's right.

[ Okay. And then you started feeling sick?

A Mm~hmm,

0 Why didn't you go home? A I don't know. I
should have. |

Q Okay. 80, now you are feeling sick and you make a
decision to go to the Patriarch's house? A Mm~himr .
13 pid you remamber the directions to the Patriarch's house?
A I walked for, maybe half an hour;

G Walked for a half hour? A Probably for half hour,
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r

I don't know exactly.

I+ How 4id you £ind his hbu#aéi‘ ’K . 1 needed to ask.

Q Pardon nme? | .m I did ask couple guys close to that
house. )

Q2 You asked a couple guys what?

a To direction. |

Q To where? A To Woosley.

o To Woosley? A Mu-hmm.

@ And this is after you had already asked the cab driver?
A Mm~hra, ‘

i ' Well, hadn;t the caﬁ driver tolﬂ‘you all you have to do

is go right down Cottle and hang a right on Los Pinos and
then hang anothaf left and you are right there on Woosley?
A Yeah, probably told me. '

0 .. You couldn't understand that or remember it?

A I don't know.

Q Okay. But yoﬁ did remember, didn't you, according to
your testimony that when the Patriarch talked to you‘in
February of 1975 he told you he lived by Cottle, right?

A Cottle, yeah.

Q And you remembered that? A Yeah, I remembered
Cottle.

Q You didn't write that down anywhere, did you?

A Probably. I don't know.

Q Well, what do you mean, "Probably"? Was it in your

address book, "Cottle®? A I don't know exactly.




10
11
12
13
”
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24
25

26

709

0 Well, you want to look at your address book and see if
it i3 in there? A I don't know if T did or some placé
else. I don't know.

o} Well, if you didn't write it_down that means you keep

it in your mind from February, '75, until November of '75,
where he lived, right? Cottle? A Mm~-hmm,

Q Now, you asked the Patriarch, you told the Patriarch you
were going to come down and pay him a visit in February of
'75 and he told you, "I live by Cottle"?

A No, I say, "Maybe we going to move and probably going

to go to British Colombia or California, I don't know exactly

0 And the reason you were going to move is because you
didn't like the weather in Canada? A Yeah.

@ You lived up there seven years, ten years, h&dn't you?
A Yeah. N |

Q Did you all of a sudden decide you didn't like the
weather? A Well, after my father passed I don't
like to stay there.

Q Okay. And when did your father pass?

A January, '74, I believe. 23th of January.

Qo ‘742 A Mo-hmm.,

3 Okay. And you decided to move, you thought you would
move in February, '75? A Mm~hmm,

Q Okay. And so the Patriarch told you what? How did he

| tell you to get to his house? A He didn't told me

that. He just says, "We live south San Jose and just take

y
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Cgttla,“'anﬁ that's all,'somnthing like that.
0 pidn't he give you his address? A I had his

address.
Q You had his address? A Yeah.
Q How did you get that? A I got, I don't know., He

sent it to me or his father-in-law gave it to me.
0  pid you have his phone number? A Yeah.
0 Where was his phone number? A I think in my
address book.
0 May I see the address book, please?
THE COURT: 16, I believe, 15 and 16, notebook and
address book. o
Q (By Mr. Robinson) Showing you this address book that

you had in your possession the night you were arréat&d,

|Officer Neal testified to, is the Patriarch's name in there?

Yeah,

Is his address in there? @ A = Yeah,

Is his telephone number in there? k‘ Yeah.
Where? 'A (Indicating.)
»That ia his telephone number? | A Yeah,

What 1is the 1-408 in front of that?

I think area code.

1-4087 B I think so. I don't know.

Okay. And ﬁher& is some Assyrian writing over that?

Yeah.

PP P O oD oD P D

Ckay. What does that say? a This one?
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0. Yeah. A, Mar Shimun.

‘Q - Thét says Bar Shimun? | A Yeah.

0 In both Assyrian and English? A Yeah, that is
Mar Shimun. | |

Q Okay. I apologize. I didn't know that. So you
had the Patriarch's telephone number. pid you call him
when you were in San Francisco? A No.

0 Why not? A I just don't call him.

@. Well, how did you know he would be home?

A I don't know.

o Came all of the way down here from Canada on the spur of|
the moment thinking that you might f£ind him home?

A Well, I don't come especially for that purpose. I said
I would phone him first Priday, but that day I went without
pboning him,

Q Let me ask you this, I take it you were very devoted to
the Patriarch? A What's "devoted"?

) You loved the Patriarch? = A I used to.

o When did‘you stop loving him? A Well, when he get
married a little bit, upset me.

Q That upset you? A Very much.

Q Okay. And then you told us that you talked to his mother
and father~in-law and they sort of convinced you to still
support him? B Mm=hmm. ‘

Q. And did you still support him? A I was thinking
about, everything is aﬁanged now. It's not like 100 years
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ago.

o ‘ i . . . P p Ea

’ﬁba ﬁéséfibe your feelings

0  Okay. Well, how would
toward the Patriarch in, say, the firat week of November,
18752 A Just not very mad.

o Pardon me? A I wasn't very mad at that week. And
I just have to see him.

G Were you ekcitad ahout going to see him?

A I was thinking go see him’~w

THE CQURT: You were gcing to add something else,
Mr. Ismail?

MR. PESTARINO: Was that it?

THE WITNESS: I wasn't very mad that week. And I
would like to see him and talk ﬁo him when I came over here.
I must go and see him. |
@ . . (By Mr. Robinson) - Were you excited about it?

A Hmm?
0  Were you excited about it? A What's "excited"?
You mean mad?

o No, not mad. Sort of 1ike, you know, yéu're'goinq to g¢

on a vacation and you sort of get excited, you get happy that|

you are going to go on a vacation? A Yeah.

Q Locking forward to doing aamethihg. Did you feel that
way about it? A Yeah.

o Was it a big thing in your life, you were going to see
the Patriarch? A Yeah.

Q Okay. Had you ever seen him by yourself before; just

A |
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you and tha'Patriaxch talking? = A I seen in Flint,
A S, ; FE A IREEE T S . . .

Michigan,

o In ¥Flint, Michigan? A Yeah.

¢ Where did you see him by yourself in Flint, Michigan?
A I see him, I think, twice, when I take him some grapes
and apples and something, he was alone in his room.

s Ckay. And did he live in Michigan at that time?

A No, be was visiting.
0 He was visiting and you came down to take him apples
and grapes? A No, I came down to have communion from

him and see him.

Did you have an appointment to see him? A . No.

0

Q Just walked in and brought him'apples and gx&yes?

A Yeah. |

0 Was this a church service ycu‘saw him at?

A Well, I was just service.

Q Just a service? Okay. Well, had you ever seen him
by yourself in his house? A  No.

) Okay. Now, I take it if you were -— do you know what
the word "excited" means now?  ‘Looking forward to seeing himj
A Yeah.

Q I take it that you told Kitty Benjawmin that you were
going to go see the Patriarch, that was a big deal in your
life? & Ho, I dién't tell nobody and even I see his
cousin Sunday, Monday, Tuesday, and Wednesday, and I didn't

tell him nothing about him.
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0 You didn't tell Yulé Lazar either? A I 4idn't tell

nobody.

Q Why not? . A Well, I didn't tell them because,

I don't know why.‘ I hear that not too many people they
like him, so I don't want éo say nothing. I'll see him and
see what, what he have to say.

13 Well, when you ware with Kitty Benjamin 4id you ever

discuss the Paériarah? A No, sir.

0 Did yod ever discuss religién? A, "No, I don'‘:
believe. . |

Q You don't what? A I dén't believe I avef'hention-

ed anything about that. | ‘

e Did you ever discuss politics? A Raever. ‘

Q0  Wwhat did you talk about? A She take me home and
she have very, very old song, Aasyrian song, and she asked me
what my father, he did in Iraq and something.

Q When you were with Yule Lazar did you ever discuss the
‘Patriarch? A No, he was discussing whether he wants
to get married, and he don't know, he couldn't find yet the
right‘broad, and he was looking for a girl.

Q Did you ever discuss politics with Yule Lazar?

A Never.

Q@  Did you know that Yule Lazar was a member of the ~- was
the’ﬁéad of the Universal Alliance in San Francisco?

A I don't know until he say it in here.

Q You didn't know tﬁat? A ’No, sir.,
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o pid Kitty Benjamin'éver’tell you that?

A Ro.

0 Did you ever discuss the Assyrian Universal Alliance

with Kitty Benjamin? A No, sir.

Q wéll, did you ever ask Kitty Benjamin, "Hey, what's the
story on this Christmas card here with this 'Keep up the
good work for the A.U.A.'"? Did you ever ask her about that
A No. |

Q Okay . Row, you told us that you knew the Patriarch's
wife, Emama, since 1969; is that caxreét? A Yeah,

¢ And that is when she came to Canada, right?

A I believe 80.

0 Okay. Did’you ever discuss politics with her in

Canada? A I don't remember. Maybe.
143 Pardon ma? A Probably, but I don't remember
exactly.

[+ Okay. Did you ever discuss religion with her in
Canada? A I don;t think so. : I don't remember.

Q Well, maybe this will refresh your memory. Did you
ever talk to her about what we havalto dg iz get the pécplé
avay from the church, and once we gét rid of the church'they
will turn to politics, did you ever discuss that? |

A No, sir. I don't believe I say that. But I don't
remember what I said. I don't believe I say that.

@  Your father was very interested in politics, wasn't he?

A He was, yeah.
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1 And you told us ycu,ware very close to your father,

right? A Mm-hmm. o R

Q And your father wanted to get a homeland for the

Assyrian people, didn't he? A I think so, but he is

with the Iragi government. ,

Q Right. Your father wanted the Iraqgi govaxnﬁant to,

for the government to give thém;a éieca of their land and

designate tﬁat’hssyria for the Assyrian people, right?
Just a state. |

He wanted a state? B That's what I heard.

»

0  Well, I take it you discussed this with your father?

A No, air. He don't want -~ he don't want me to talk
about politics. ‘ ,

o Pardon ma? A He wasn't like me to talk about
politics because he knows that I am not that type.

Q Okay. And your brother Zaia, did you know that your
brother Zaia was very active in the Assyrian Universal
Alliance? A I don't know that.

0 You don't know that? A No.

Q pid jou know that your brbﬁher Zaia was very active in
politics? A I know he is in politics, but what he do
and what'a‘going on I don't know,

) You don't know anything about that? A Né.

Q Now, have you had any problems hearing anything I have
asked you today in court? R Could you repeat, please?

Q Yeah. Have you had any prnblems hearing me speak in |
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court today? A I’don't think so,
o Okay. Well, what -about ybﬁr<aar? &oﬁ‘lbat'that
hearing in your right ear. Wheb did you regain that?
A '43, I think.
0 Okay. So you lost it and you both regained it in 19437
A Both what?
o You told us that you had an accident in 1943, you lost
your heariny in your right ear and so the military didn‘t
take you. Remember telling us that? A Yeah.
Q' When did you recover the hearing in your right ear?
I still don't hear. | |
Pardon me? A I still -~ it's still, I don't hear

Q You still don't hear in your right ear? A No.

¢ . Everything you hear comes from your left ear?

A Yes, sir.

0 You told us that you had an ear operation in Canada in
1972-73. Was that operation a failure? A No, the
doctor, he check out and he said better have operation and
clean it up in case in future it gives you trouble in your
head. |

43 He -~ I'm BOYXIy? A He sald in case doesn't glve
you trouble in the futﬁr& in your head, so you should have
an operation and clean it up. | 4

Q Clean it out? LY That's what I heard, yeah.

¢ Did he do that? = A  Yes.
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0 Okay. On November the 6th, 1975, did you have one of

r

Has it been giving you any trouble, your ear?

Yeah, same thing.

Q
A .
0 What kind of trouble aoes&it giv@ you?
A Headache to one side. |

0 Okay. And how often do you get these headaches?

A Sometime two, three time a month, sometime one, some~

time none.

these headaches? A Ko, I had first day I arrive in
San Francisco. | |

Q First day you got in'San Francisco? A Yeah.

1 But on the night that the Patriarch was killed you
didn’'t have one of these headaches, did you?

A I don't believe, no.

Q Now, let me ask you something, Mr. Ismail. How were

you planning to get the gun from the United States back into

Canada? A  How I take it to Canada?

Q@  Yes, sir. & Just put it in pocket, that's all.’
0 Doesn't Canada have wvery strict gun control?

A I don't think so.

Q You den't know anything about gun control in Canada?
R Ho.

Q Isn't it a fact that they are one of the strictest

countries in the world regarding gun control, what sort of
guns go out and what sort of guns go in? A I hear that

gun control, I don't know when.
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Q" Now, why diﬁn't you bring ona of your own guns that

you tell us that you have down here from Canada when you took
this trip? A I was flying, so -- | ‘

0 You were what? A I was flying, so you can't
carry gun wh@n you are flying, but when you going by bus you
could do it, |

Q I sece. Can't you put a gun into a suitcase and check

your suiﬁaasa 1ntm'the plane, you can carry it that way,

can't you? A I don't think so.
Q bid you check that out? -8 Yeah. _
Q What did they tell you? A Oh, they checked my

suitcase would have nothing, so they let me come.

Q Now, you told us that you carry a gqun with you all of
the time in Canada? A Yeah. |

Q Is your wife familiar with the fact you have a gun?

A She don't like it. She knows, but ~-

Q She knows. S0 if someone were to'ask her, *Do you
own any guns,” if she was telling the truth she would have
said, "Yeah," and told that? A Probably.

Q Your wife has no reason to cover up for you, does she?
A I don't know.

Q Pardon me? A I don't know.

Q Okay. And you always carry this gun with you on your
person in c&ha&a? A In my pocket.

L In your pmckat? . A In my car scmetimes.

Q In your car sometimes. Would people at the Ford Motor
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thexe? A How I get there?
Qo Yes. Drive your car, £fly a plane? A By car,
Q Always by carx? A Mm-hrem,

Company have seen thisg gﬁn on you where you work?

A Some of them, i guess. |
0. Can “yoﬁ give me some names? A Tom, I don't know
the last name. I can't remember the last name,

Q Now, when you weuld go from Canada to the various

conventions in Flint, Michigan or Chicago, how would you get

¢  Okay. And it is at this time that you would always
bring the guns with you? A Yes, ,

Q And a lot of people have seen you with gquns?

a Friends. |

) Friends have seen you with guns? A Yeah.

Q@  Now, you told us that, talking about your drinking
habits, you used to drink if you went to a wedding, Christmas

party, something like that? A Mm~hom.

@ And that since 1973 you have had a habit of drinking?

A Yeah. ’

Q Okay. And what caused you to start drinking in 197372
A What;s that?

o Any special reason you started drinking heavily in 19732
L I just get very opset (upset).

1) Pardon me? A I get very opset (upset).

Q Pardon ne?

THE COURT: Upset.
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0 {By Mr. Robinson) Anything that caused you to be very
upset in 19737 A Mar Shimun get married.

Q S0 Mar Shimun got married in 1973 and that made you very
upset and made you start drinking? A Mm-hmm.

0 MNow, you told us if you get into an argument, if you
just have one shot of Johnny Walkér in you, it ig like~yoﬁ

have had a whole bottle? A That's right.
Q And you sort of lose vour head? n Yaah, lose my

mind.

Q You told us that your father talked to you about your

drinking? A He heaxd in 1973 when I visit him in
Lebanon.
Q In Lebanon? A Yééh,

0 And when did you vigit him? What month did yon visit
him in Lebanon? AL Some time late September, I guess,
early chmmber,vaomathiﬁg like that.

0 What was the purpose of that visit?

A Well, when we heard that, and I get =0 opset (upset) and
I talked on telephone to him, and he said, "I want you to
come over here," ;a I went there to see him.

ORSy; And he paid your way? A ?es, he daid.
Because you didn't have enough money?

Well, he sent me $1500, so I don't know why.

Where éas your brother Zaia at this time?

I think in Iraq.

- - A - -

In Iraq? A I think so.
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Qj‘ Okay. And was he working ta obtain a separate state
from Iraq fcr the Asayrian people? A I think he was
just with my father, but my father doing what he was, too,'I
quess., | |

Q Now, you told us in 1262-196l you weren't drinking too
much at that time. You had a couple drinks, you had an
argument with your.wif@ and you broke all the dishes in your
house? ‘A mehmm. |

Q okay. | Now, at that time I take it it is your opinion
that the alcohol caused you to do this? A No, I missed
my father very much that time, a lot, coming to Canada for '
visit for couple months, and she saild, "Wait until next year,?
and I just got mad.

il Okay. So the drinking had nothing to do with it?

A~ Yeah, because I had a drink, too. That is why I -~

0 That is why you what? A That is why, what happen-
ed. )

@  How many drinks did you have in 1961-62?

A I don't remember. I don't know how much I drink that
time. I wasn't drink th#t much that time but --

Q And then in Chicago in 1972 you got into a fight with a
guy named Sklaria? | A Skharia.

Q And the reason you did that is because you were drinkingp
A Well, I was &rimking and having good time but when he
menticn about Mar shimun I get very mad.

Q Very mad? A Yeah.
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| other guy they take me out of the hotel,

o Okay. Because at this time you were very close to the
Patriarch, right? A That's right, |

Q And was your father present when this man made the
comment about Mar Shimun? A Mo.

Q But you got real upset? A Mm--hmm,

Q Because this man had said gomething bad about somebody

who you loved at that time? A That's right.
Q And you had besn drinking? A Mm~hram,
¢  And you had your gun with you? 2 I think so.

o You didn't shoot him? A No, my brother, he
picked me up, pulled ma out. A

Q Did you draw your gun on this man? A I don't
believe it. The next day they told me we get in argument

with that man and I wanted to jump to him, and my“brother and

Q Did you pull your gun and attempt to shoot this man?
A - I don't remember. I don't think so. I don't know.
Q Now, this time with Edward Younan in September of 1973,

where you swept all of the dishes off the table, remenmber

that? A Yeah.

Q You ﬁere very mad at this time, too, right?

A Right{

Q ¥You had been drinking, right? A Yeah,

v Did you pull your gun and attempt to shoot Edward Younan?
A I don't mad at him,

¢ What? A x'didn't mad at Edward Younan,
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0  Who were you mad at? A We was arguing, I want to
go to Iraq to“ﬂée”ﬁyyidéhéf;Land my wife said, "Wait until
summertime to get better," you know, and we had wine there,
and we started drinking»vine for Easter, and I just get mad,

@ Wait a minute. You told us in 1961-1962 you wanted to

go see your father? A ‘Yaah.

Q And your wife said no, and you got mad at that tine?

L Yeah. |

i1 Now, is that a separate incident from the Septembexr =--
A Separate. _ |

+3 -- 1973 issue? A That's right.

0 There were two saparéte times? A Yeah.

Q 50 both times you got mad because your wife said, "You

can't go see your father"? A Because she said, "Wait
for summai,“ 80 I just remember my father, and I get perhaps
upset.

Q ‘Now, when the Patriarch wrote you the letter asking if
you had signed your name to that telegram you told him no, .
you hadn't, right? A I tell him what? A

0. You told him that you hadn't signed your name to that
telegram? A I told him I received the telegram, but
I don't tell him that I send it, or I told him if I send it
I going to send you copy.

Q And at that time you didn't know if you were going to
support the Patriarch or not, correct? Thia is in Pebruary
of 1975. A Yeah.

724
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Q Okay. Did you ever call the Patriarch on the phone
back in Febrﬁary of 1975 and indicate to him that you were
supporting him and that there ware some people talking
against him over in the Middle East, and you would go over
there and kill them? A No.
o Never said any of that? A No.
Q Now, you bought a one-way ticket in Canada?
A Yaah. .
143 By the way, did your wife know you were coming to the '
United sﬁates, Mr. Ismail? A She knows I was traveling.
0  Let me ask you this, when you left Canada did your wife
know you were coming to the United States?
A I think so.
0 Well, you think so? A Mm~-hmm .
o} pid you tell her you were coming to the United States or
didn't you? A I think I told her.
Q Well, Mr. Ismail, if your‘wife were to have told the
Canadian police officer she didn't know where you were, she
didn't know you were coming to the United States, would she
have told a lie? | |
MR. PESTARINO: I object. It 1s argumentative, if
she told him,
THE COURT: Yes. The objection --
MR. ROBINSON: Counsel has indicated ﬁhat the wife
is going to testify. Since I can’t call her and counsel has

indicated, this would be a prior inconsistent statement.
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THE COURT: He wouldn't know what she told the
Canadian police. 80 therefora it would be hearsay.

MR. ROBINSON: Okay. We will wait until Mrs.
Ismail comes. |

MR. PESTARINO: I don't know if I am going to call

her.

THE COURT: Well, we will see.
Q (By Mr. Robinson) Did your wife know you were coming to
San Francisco? 2 I don't know. Maybe.

Q Well, let me ask you this, Mr. Ismail, what did you do,
you just -~- how did you get the money?

A We had money at home, spending money.

Q How much money did you take with you on this trip?

A I have in wy pocket around 5406.‘ |

Q. $400 cash money? A Yeah, plus $80 which was in my

auitcase, 80 Canadian dollar.

V) So this is when you left ncw? A Mm-hmm .,

0 Right? A Yeah.

0 Okay. So }ou‘buy yourself a one-way ticket from Canada
to San Francisco? A Yeah.

0 And the reason you buy the one-way tickeﬁ is because you

are thinking of going home by way of Denver, Colorado, and

Chicago? A My c¢ousin, I visit her in Denver, Colorado,
yeah,
¢  And how were vou going to gat from San Jose to Denver,

Colorado? A By bus.
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Q By bus? A Mﬁ»hmm.‘

Q‘v Ha?e‘ycu ever - you know héw long that would take you?
A I don't know. Probably one day, or day and a half,
something like that.

¢  Okay. And then you were going to go from Denver,

Colorado, to Chicaéo? A Yeah,
Q2 And how were you going to get there? A Same thing
13 By bus? A Mm~hrmm,

" Okay. And then you were going to qo £rom Chicago to
Canada? | A Yeah.

@  And how were you going to get there? A By bus.

0 By bus. Okay., Now, 4id your wife expect you home

at any certain time? A Ro, but I call her oncé -- onee
a week or twice a week. |

Q. Well, how many times did you call her when you were down
here, Mr. Ismail? A I call her $und§y.

9  Sunday. And that would be from the hotel, the San
Frandiscan Hotel? @@= A I believe so. |

Q And'that is, I take it, a long distance call?

A Yeah. |

o Al #1ght. Did you reverse the charges or did you pay
for that call, put it on your tab? A I think I pay for
it. |

o Okay. Do you know why that isn't indicated on your
telephone tabs from the hotel? A I think I pay for it

Q Okay. And when you called your wife on $unday, what
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did you tell her? 4 I said, "I'm in San Francisco."
Q What d4id she say? AL She don't believe it until

Eshaya De Mar Shimun talk to her.

0 Who is Eshaya De Mar Shimun? A It is Mar Shimun's
ccusin.}
2nd how did he feel about the Patriarch getting married?
I don't know. .
pidn't you discuss that with him? A No.
Did you discuss the Patriarch with him? A No.
Now, the purpose of your coming to San Francisco was what
visiting and looking how San Francisco is if we move to

it, something like that.

0  Well, where did you visit, what do you mean?

A Where did I visit?

0 Yeah.  Were you looking for a place to live? Were you
looking for a busineas?. Did you just want to ses how the
weather was? A See how the weather is, how California
is, 1f we move what kind of business there are.

@ Okay. And I take it you knew Kittj Benjamin lived in
San Francisco? A | Yeah. "

0 pid you ever think about calling her on the phone and
saving yourself a lot of money and saying, "Hey, Kitty, how's
the weather down there in San FPrancisco?”

A Yeah, well, if you want to move some place you have to
gsee it by yourself. You don't want to ask anybody else.

Q 50 you came down ﬁera to see the weather by yourself?
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A Yeah.
1 wﬁat éid»yéu dé‘ﬁbbdﬁ 6§§nfﬁg up a small business?
¥ho did you talk to? A I don't know, probably I talk

to somebody but --

0  Well, who? A Maybe I told Yule about it. I don't
know.
o Well -~ A When we ware drinking, when we were

sitting drinking maybe I told him that.

0 pid you go out and visit any people that had small
businesses and say, "How much does it cost to get in here?
How much am I going to need to get a bank loan? How's the
business? Good? B&d? Goed location™? Did you do any

of that gtuff? A No, I was waiting until my cousin,
ask him if we had any money back home or not. |

Q@  Okay. And at this time you told us that you didn't
have any money left from the sale of the house, right?

A Not too much, no.

Q Now, you went out to dinher'with Yule Lazar Priday night!
A Yeah.

Q Okay. And you told us that you had dinner down at his
hotel? A Yeah.

0 Dining room, right? R Yeah.

o Okay. And you had a shot of whiskey?

A I don't know how many shot of whiskey I had. I believe
I had some whiskey.

Q How much did you have? A I don't know. I believe

’
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I had some whiskey but,xrdidn't count how many.

Q Were you drunk? L Xo. |

Q. pidn't affect you at all? A No.

0 oxéy. Did you have more whiskey on that particular
night when you were having dinner with Yule Lazar than on
November &th, 19752 A, ‘He, I didn't have too much that
night with dinneg when he invite me. Even when I invite
him we don't have too much. We have a wine next day with
meal, that's all.

0 And you went out with Kitty Benjamin and did thé sights
of San Prancisco one niéht? A Some place, I don't know
where it is. | ’

o And were you drinking when you were with her?

A Mm~hmm. | "

Q@ Okay. How much did you have to drink then?

A I don't know exactly, three or four shots. I don't
know exactly.

43 Were you drinking doubles? You}alwaya drink doubles?
A Yeah.

Q And did you get drunk that night? ﬁid you feel the
effects at all? A I doubt it. "

Q Did you have more to drink that night than you did on
November the 6th, 19752 A No.

Q Okay. Is there any special reason that you drank all
of this alcohol on November 6th, 19752 A I think

reason was I was alone over there, I don't know how to spend
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the day. I think that éas the reason, that's all.

0 You were alone over there? A Mm-hmm,
Q@ I take it you were alone a lot of the time when you were
in San Francisco, wersn't you? A Not -- no.

1 G No? K - Ho.

0 Well, when Ritty Benjamin and Yule Lazar were working
during the day who were you with? A I was, I think
Monday I takxe the car, I borrow Yule's car, so I went to
Eshaya's place. He was working and hiﬁ sister, what I said
was, his mother until 6:00 o'clock and next day and Wednesday,
too.

Q You went to Eshaya's place Monday, Tuesday, Wadnesday?

A Mm-hmo, =

Q Now, isn't it true thatlmahaya doesn't like his cousin,

‘)the Patriarch? A I don't know.

Q You never discussed that with him? A No.

Q Okay. Let me ask you this, Mr. Ismail, why didn't you
buy yourself a bottle and drink it at the Sunset Motel?

A I did.

¢  Youdid? A  Sure.

Q Okay. And when did you drink that at the Sunset Motel?
A I didn't drink it all there. I took it to San Francisc
Motel. o

Q You took it to the San Franciscan Motel? A Yaah.

[} What kind of liquor did you buy at the Sunset Motel?

A Johnny Walker.

/

1%4
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0

Johnny Walker. Becausgse you didn't finish it there,

you brought it down io the otﬁ@r hote1? A Right.

43
A

And did you finish it off down at the San Franciscan?

Yeah, I f£inished. Sunday, I guess, and Honday Eshaya

had couple of drink.

@

Eshaya was in your room Monday, too? A. For 10, 15

minutes, something like that.

i) Was that Monday afternoon or Monday night?

A Monday night.

Q@ And then did you go out and buy yourself another bottle?
A No, it was big bottle. |
O It was a big bottle? A Mm~ham ,

Q And when you finished it off Monday, did you go out and
buy yourself another bottle? A Ho, I didn'ﬁ finish

until Wednesday night.

Q I thought you just told us that you finished it on
Monday? A No. Ho, it was blg hottle.

Q S0 you didn't finish it until Wednesday?

A Wednaaday night.

Q- Okaf. Sé then on Thursday afternoon you went out and
bought yourself anothér bottle? A Yaéh.

o And you bought a little bottle this time? A Yeah.
ol How come? A I just bought a small bottle.

G Any reason the first time you bought a big bottle, this
time you bought a little bottle? A Wasn't the first

time bottle, buy a small bottle, it wasn't the first time buy
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2 big bottle.
&  I'm sorry. I missed that. Any special reason?
A There 1s no special reason, no.

0 Now, did you'tell Kitty Benjamin about the gun you

pﬁrchasa&? A No.;

o Tell her about how you got it? A..  (Shakes head
negative.)

13 Huh? A No.

2 When you ate dinner over her house did you take off
your coat? A I don't know what I was wearing that

night, but I doubt if I had a gun with me every day.
You doubt if you had a gun with you every day?

A Yeah.
Q And you just take it on some’days and not others?
A Yeah, sometimes cnrty, sometimes, yeah,

Well, is there any special reason that you carried it
on the night of November 6th, 1975, when you went to the pizzﬁ
parlor? A No. N
Q It jusé happened to be one of the days, one of your gun
days? A Yeah.

Q All right. How, you told us that you thought Yule Lazar
paid the bill at tha Sunset Motel? A Mm~hmn .

@  Why did you think that? A Because he picked me up
80 I thought he paid fér it. I asked tha guy, he said all
paild for.

Q 80 you thought Yule had paid for it? A Yeah,
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Q Now, when he piakad,you up, you put your luggage into
the trunk of his car? A 'ﬁb; he came over there and}I
said, "Wait for a few minutes, I have luggage.” So he'went
in that car and I take my luggage over there, and trunk was
oﬁan, so I put one suitcase back, closed, then I keptithis
one with ne. |

Q So you had that little grip with you in the front seat?
A Yeah, I put it. | |

0 No reason to put that in the trunk, you could put it
right there in your lap? A I thihk s0. I could carry
this one with me. |
Q And you put your suitcase and the bag with the suits in
it in the trunk? A, No, I was wearing another suit and
this suit it was’right in that box, suitcase. ._

Q Okay. What time did Mr. Lazar pick you up to move
your stuff Saturday from the hotel down to -~ from the motel
to the hotel? a' I don't know exactly. I would say
between 5:00, 6:00, 7:00, some time. I don't know exactly.

Q And you had stored your stuff behind the desgk, right, of
the motel?} A Right. : N |

v Okay. ’Given it to Mr. C£GWIey and asked him to hold it
back there? A Mm~-hmm.

o And Kitty Benjamin came with you to pick you up that
night, came with Yulmlnaaar? ‘ A No.

Q No? A Just Yule Lazar.

Q Okay. You're 3ur§ about that? A I think so.
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1) Now, when you left San Prancisco on Wednesday afternoon,
did you tell Kitty Benjamin where you whre going?

A No.

) Did you tell Yule Lazar? A ¥o.

0 Did you tell them you were going home?

A They asked me, "Where you going?" I gaid, "Maybe I'm
going to Caﬁada." They said, "We have a party in Turlock.”

I don't know where it is. I said, "Okay. I'll be there,"

just kidding them, that's all.

Q

Did you tell them you were going to take a bus up to

Denver and see your relatives? A They aidn't ask me

whether I am going to Denver or not.

Q Of course they didn't ask you whether you were going to
Denver. They asked you where you were qaing? |

A I said, "I'm going home . ”

0 You didn't tell them you were going to Denver first and
then by bus from Denver to Chicago? A No.

Q Why not? A I don't know why not.

Q You didn't tell them you were going down to see the
Patriarch? A No.,

Qo Why not? A I didn't tell them.

o By the way, this fellow that sold you the gun, you saw
Ronnie Myers come in and testify, didn’t you? A Yeah.
Q- That wasn't the fellow that sold you the gun in the bar,
was it? L No. Mo. |

¢ How, how come all Ef a sudden the day before, the day
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| she would go with him,

that you leave, check 0né of thé hotel in San Francisco, you
called a number in Australia, ybﬁ told us that you wanted to
talk to your niece, I think? A My niece, that's right.
Q When was the last time you talked to herx?

2 I believe some time at, September.

Q 0f 198752 A August or September, I don't remember
exactly.
Q 0f 197572 A '75, yeah.

o Okay. And when you talked to her at that time was she
at her number at her house? A Yeah.

Q@  Okay. And did she tell you she was going to be leaving
for a year? A She said, company, they want to send
her husband out for couple months maybe, if}ncﬁ'longer than

two months she won't go, but if it is more than three months

Q Okay. wWhy all of a sudden did you decide to call her
on November 6th, 19757 A Maybe I was drunk, that's why.
I don't know.

0  Maybe you were drunk? = A Maybe I was a little
drunk, happy. |

Q Now, wait a minute, now, you hadn't started drinking yet
when you called from the hotel on Nbvambar éth, 18752

AL What's that? |

0 Yeah. You told us that on November the 6th, 1975, next
to the bus station in the bar you had a double shot at about

1:00 o'clock? A Yeah.
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| you might have been a little drunk? A, I don't know

r

Q Okay. And then you had some more drinks down at San
Jose? A Mm~hram .

Then you had some more drinks at the pizza parlor?

Yeah.,

Well, you dallad hustralia ~-

Mm~lunm . .

-- before you ever got to the bus station, didn't you?
?h%t'a day before.

No, you called on Novewber éth, huh? A No.

You called the day before? You called on November 5th?

I think day befora, or maybe Sth or 4th.

I - - L -

The 5th or the 4th you called? A I don't remember
exactly, 5th or 4th.

Q And you think that the reason that you called is because

what's the reason. I just called and talked to her, that's
all. |
@  And this person, Mr. Kanna, that you called —-
A Yes. 4 |
g -~ okay, did you know that he was coming out very strongly
againnt the Patriarch? A I don‘t know.
Q You didn't know that? A No. I see him in 1972.
I see him in 1972,
Q You saw him in 1972? Where did you see him?

When he came to visit my father.

A,
0 He came to vigit your father? A Yeah.
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‘| take a break or do you want to go for a little while?

Q Isn't it a fact that he was writing very derogatory
articles about the Patriarch? A I don't know that.
1} That he wanted the Patriarch out? A | I ne?er read
any article.
Q' Isn't it a fact that he is a big mamba: of the Assyrian
Universal Alliance, Mr. Kanna is? A I don't know that
) Why did you call him, sir? A I call him to find
out about my‘niaca. |
[/} And the last time you talked to him was in 19727
A Yeah, I guess s0.
0 And he is the only one in Australia that can tell you
about your niece? A He is very close to her husband.
Q Very close to her husband? A Mm~hmr .

THE COURT: Counsel, would this be a good tine to

MR, PESTARINO: Can we approach the bench?
- (piscussion off the record.)

THE COURT s  &11 right, ladies and gentlemen, we
will take our adjournment for tonight and we will resume
_tbmorxaw morning at 9:45. You will keep in mind the admoni-
tion I‘havm previously given you about not letting anybody
diacuss’the case with you or in your presence or having you
express any_opinian,abont the case either among yourselves or
with any other person. You can step down and you will be
ordeied to return tomortow morning, also, at 9:45. Any
witnaa#aé under subpmeﬁa‘will he ordered to return. Have a

good évening.- See you tomorrow.

March 23, 1976,)

(Whereupon, Court idjourned until 9:45 o'clock a.m.,

[RRY Y o ¥ e
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~ the witness on the stand at the time of the adjournment,

?Pntriarch’s house that nightél' ‘ A. No,

~ following Friday, November the 7th, or Saturday, November the

, NINTH DAY
Merch 23. 1976 9:45 o'clock a.m.
THE COURT: Good'morning ladies and gentlemen,
counsel, let the record show that the Jury is present,
defendant is present with counsel. You may proceed.
MR, RGEIN&ONQ Thank you, Your Honorx.

resumed the stand and testified further as follows:
CRQEE-EX&&IHATlON (Resumed)

BY MR, ROBINSON: R |

Q- Mr. Ismafl, I'd like to ask you scme questions about

the night of the killing, ckay? A. Yeah,

Q. That is November 6th, 1975, a Thursday?

A. Yeah, - :

Qe Okay. Now, you told ue that when you went to the

Pizzd parlor you didn't have any intention of going to the

Q. That you weta'goiug to -~ your original intention was
to go the following Friday or Saturday? |
A. Say that again, please? -

Qe Yes, Your orighal intention when you arrived in San

Jose was to go to the Patriarch's house on either the

8th? A, Friday,
Q You were going to go Friday? A. Yeah,
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Q- You knew that farisum? o A. Yeah,
Q. And you}mﬂe up yémr mind to go there on Friday?

‘A Yeah,

@ Now, what time were you going to go there on Friday?
A. 1 just phoned before noon, anytime before noon, I don't
know. |

QL You were going to phone before noon?

AA~ - Yeah,

Q- aAad you had made up your mind to call him on Friday?
A. Yeah, |

Q. Right. Okay. Now, were you going to see him -- were

you going to try and arrange an appointment on Friday?

A, Just call him and aa*k;'h'iﬁx;f "I'n here in Sen Josey -
San Jose, and I come and see you?" B

Q- Okay., And ymi'i‘e géing to ask him then L{f he would
see you? | T A, Yeah.,

& - Okay. Were you going to try to arrange an appointment
for:_Friday.mmning or Friday afternoon or Friday night? .
A, Friday morning, ;

Friday morning? | A. Yeah,

3

Q Okay. And where wém yoi gé!.ng to call him from?
A Motel,

Q- From the motel? v A. Yeah.

Q. Okay. That would be the Oasis Motel?

A. The motel I was in, yeah,

Q- Okay. Now, you wore a suit to the plzza parlor?
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A, Yeah,

Q. Can you tell yug why you did thaes

A I jast wake up thag moraing and 1 wear {t¢, that suite,
Q. All righe, yas there any special Feason why you wore

4 suit on Thursday when~yaa‘1aft - A. No.

Q. == the hotel in San Francisco? A No,
Q. You had usually worp sporg clathes, righte

A Yeah, | D

Q. and can you tell yg why JOU put on the suit then a5
Opposed ¢p your spore clothes o . A, | : There's po

Yeason, Next day I take anothey suit, too,

Q 20 when yoy went to the pizza parlor yoy 80t there vig
the taxicabe A. Yeah,
Q. Okay. and you 8Ot off gng you went inside the pi,
Parlore . A ‘Yeah,
Q. You ordered yourself a beers = A, Yeah,
Q. ALl righe, Now, and then ordered youraalfva pizza?
| A, Right,
Q Okay, Now, when yoqy ordered yourgels that beer yoy

A. Idon't know, I just want to drink beer,

Q. You just wanteq to drink a beer? A. Yeah,
Q. Gkay, Wag there some teason why yoy just wanted to
drink g beer? yeye you thirseys A. - There g4
NO reason, 1 wag alone, and 3 thought thae I have a few
drink, beer, that'g all,
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Q@ . And gs you sat there, how long did 1t take you for the

'exwtly. I would gsay thirty minutes, something like that,

‘remived youy pim? o A. I don't know exactly,

I would say two, mybé.

_ they ask me for ticket. . 

A. Well, I wasn 't pay attention for that pieee of paper,

" is ready,” look at paper, I guess, I don't know,

pizza to be made? | A 1 don't know

I don't know exactly.

Q Thirty minutes. (kay. Was it busy that night in the
pizza parlox, a lot of psople in there?

A Wasn't too many people, was busy but not too many
people, '

[+ Okay. Now, how many hgn'ré did you drink before you

Q~ Okkay. and then how did t:my announce ‘that youxr pizza
was ready? Did they come over aud tell you, did ‘they call
your nm, give you a numbm:, anything nk.a that?

1 think they give me plece of paper, - I don't know what
was on {t., And I think they aal.!. me mice, the numbnt,

Q  They called the number? A. I think so,
Q-, All right. And when they called the number did you
look at your ticket and see that that was your numbex ?

they give it tome I don't know what it was,
Q. How did you get your pizza then?

A. ' Somebody came I think to my table and say, "Your plzza

Q. Yw.k weren't paying attention to see what your == did
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A No. .

Q@  You had never ordered -- they dou't have those sort of
. |

things in Canada, pizza parlors? A That have

? | when you ordered it or did you pay for it when you picked it

‘I was thinking about at that time.

you know what that nmbéa: was for, the ticket?

pizza but they don't have a number, as you said,

2 You just wait at the counter for a pizza?

A Yeah., |

Q. Okay, So somebody came and said that your pizza is
ready? A Yeah,

&  And then what did you do? A Ithink I
went to pick up pizza. | . |

Q. Okay. Did they tell you how much it would cost?

A. He told me. B

Q. 1et me ask you this » d4id you pay for your pizza right

up? , A I don't remember exactly,
Q.  Okay., 4nd when you were having these two beers in this
thirty minute period wheré you were wéit:ing for your pizza,
what were you thinking about? A Idon't
know what was chink_i,ng about, I don't remember exactly what
Q Well, were you thinking about when you were going to
see the Patriarch and what you were going to tell him?

A.  Probably, I don't know. |

Q. All vight, Were you thiﬂkmg'aboue how you were going
to go.hcme? o A I thought that day
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before, hw Lo go howme,

|9 You thought sbout that on Wednesday?

A, Yeal;,

Q. Okay. Jm«i Wwag that the first time you had thought

about that? A No,

W. When was the first time you had thought about how you
were golng to go home? A Before I get to
California, 1 guesa ’

R Ukay, And s0 you koew that before you axrived in
California that you wers going to take the bus Exom San Jose
to Denver A. Yeah

Q. “Aud then from ﬁeuwx o Chicago?y A Righe,

R Now, had you contacted any of your relatives in

Denver and told them that you were coming?

A No. Bafore i hmsm ) 4 Emve to,

Q  Pardoa me? o N A Before I leave
San Jose I have to cdl them, before, :

@ Did you call them? A o,

e Okay, You wers going to call them but you didn't?
A, I'm going to call them imfm:«a leaving,

Qe 50 then your pizza came, and you started Lo eat a
little bit of your pigza? A. Yaah,

bl Gkny. And the few&m that you wanted to oirder @
Pizza was because you were hungry? A. Yaah.
i Oksy., and how wach of your plesa did you eac?

A I believe I don't weag. g couldn't too umch,

SR ]
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Q  Well, what do you mean too mmh, sir?
A I couldn’t eat too much, that's all.

R Okay. So then when you felt u.ke you couldn't eat
- like gick, I went outmi,da.

get sick to ywz: stomach? o A ﬁmnhimg nka

_ mnything like that in the pim pa:*xor?

Q. Well, one plece, two pleces, three pieces?

A I don't remember how many piece but I know more than
half I left, _

@  You left more tham helf? A I think so,

W Okay. And the reason that you couldn't eat too much?

A Idoa't knm».. Maybe mixed beer and whiskey, or I don't

know why. ,
Q Gkay. Just you &Mdn*t: faél 1like pizza anymore?
A, 1 was hsmgxy but that time I faal like sick, and I

couldn't eat,
anymore, what did you do? 1 was feeling
Q Okay., D4d you fea]. likn yuu were geing to chrw up,

t:ha!:. yeah,
Q Okay, D:!.d you go to tha bathroom to t:m:w up or

A 1 went to bath but I didn't throw up.

Qe You didn't throw up? ' A. Ho, |
Q- aAnd in the bat:hr:m.’ did you go to the b@thwam at
ali, | | | A. No,

Q Wash your hmds?. | A ~ No, just wash

wy face,

\ A
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Q. Wash your face, Okay., Freshen yourself up a little

bit:? ‘ Al Yoah,

Patriarch's house that night? A, When I went

outside, I think,

Q When you went ocutside, Okay. aAnd originally you haed
decided you were going t:b g9 thexe the next day, on Friday?
A. Yeah, - o

Q. And when you went cutside you thought ahmt kgeing to

the Patrisrch's house that night, Thursday night?

A, , ;Yesh, 1 think.

Qe Okay. And you decided, you said, 'Well, should I go
there Friday, tomorroy; ‘or shoauld I go there tonight?”

‘You decided on going there tonight, Thursday?

A. Yeah,
Q. Okay. And the veason that you decided to go there thaf

‘night, your reason was because then you would have a free

day on Friday? A. Um=hum,

Q. Okay. S0 you made the conscious decision to go chere
on Thursday night? A Probably that is
what I thought, | |

Q. Qikay. So then &ou‘, after you made this conscious

Q@  Okay. And then you left the pizza parlor, went outside?
A Yeah.

Q Okay, And when you went outside?

A I don't know what I was thinking about outside,

Q. Okay, Well, when did ym'ﬁmtdé to go to the

L K2
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‘decision to go to the Patriarch's house Thursday night as

opposed to Friday, you started to go towards his house?
A I think so, |

Q. Well, you think so, What did you do?

A Idon't remember it clearly, but I think so, I walked

there,
Q. 411 right. And you walked in the direction of the

Patriarch's house? A, I walked for a
little while, and I don't how mény. |

<. You told us you walked fox' ‘about a half hmr?

A. I think about a half hour. I don't know.

Q. When you were out there walking in this half hour
period was it getting dark outside? |

A. Yeah, 1 guess, | ‘

Q. Okay. And was fresh air, refreshing you at all? Did

you still feel sick? - A. I don't think so,

Q. Okay. Didn‘t feel any effects of the alcohol and ‘the
scotch when you were walking méra for the half hour?

A I don't think so. |

& - Now, you end up at the. Patriaxch's house, right?

A Yeah, :

Q.  Okay. 4nd when you approached the Patrisrch's house
did you see anybody out in front of his house?

A No, before I get there I see couple of people, coupl.e

of guys and ask where is WQoaley.

Q- And how far from the Patriarch's house was this when
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you asked these people?- A, Just around the
block, | DR |
Around the block? A- T think so,
So you would have been on Los Pinos?
I don't know that. |

Q
&
A |
Q. and they told you it was just around the cormer?
A Yeah,

Q All right, and did you go to the Patrlarqb 8 house?

A I believe so, |

Q Okay, Now, when you got out in front of the Patriarch'’

house were there any kids out in froat playing ball or

anything like that? , A, I don't remember.

Q. Okay. There was nobody out in front of the house,

was there? A I don't see, 1 think
nobody, |

Q. Dpidn't see anybody? A I don't think 8¢
Q. Now, when you saw the Patriarch 's house, how, on

Woosley Street, you knew the Patrisrch’s house address, 62171
A. Yesh.

Q. And how did you know that the second house from the
corner was the Patriarch's house? '

A~ X don't know, I think that the number was on it, I
guess . | |

Q. The number was on the house? A. I think
so,

Q. All right. 4And you could see the number on the house?
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A 1guessso. | |
'@ And you knew enough in your mind at that time that his

r

address was 6217 and there was 6217 on the house, right?
A. I guess so, |

@ So you formed the opinion at that time that that in

fact was the Patriarch's house? A. Um~hum,
Q. Okay. and so when you knew that that was the
Patriarch's house, what ¢id you do?

A, I went to the house,

Q Okay., How did you approsch the house? How did you
g0 to the house? | A I don't remember
exactly. I knocked the door or bell, I don't remember
exactly, ’

Q. Ckay. 1Is it possible that you didn't knock on the

door? o A Bo.

Q. All righe, - A 1 did something.
I don't know what. |

Q. You don't remember if you rang the bell or if you
knocked on the door? | A. No,

Q- Okay, Now, did the Patriarch come to open -~ did the|
Patriarch come to the door? : A 1see a head
behind the window but I don't know was him,

Q. You saw & head behind the window?

C A Yeal,

Q& Could you tell --'\a‘nci '.th:'ts window is a window that is
right by the front dodr that you can look outi from?
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A Yﬁah‘ : TR . FRT ' P
Q. Okay., and coulé ym tell if :I.t im& é man nt a womm
whose head you saw? A 1 don't know,

Qs You couldn't tell? | A. - 1 don't know,

Qe Okay. And how long did this head stay at the front
door, at the window as you were at the front door?

A 1 dom't know exactly.

@ Couple seconds, a minute? A. Maybe
couple second, I don't know exactly.

Qe After you saw this head what happened to the front
doox ? A It opened, -

Q It opened. ds:ay. _Now, this persom, did it appﬁat to
you that the person that you saw at the window was the
person that opened the froat doox? A I thiok
80, | o ' e

Q Okay. It was a reutive_l.y*‘shbrt:‘ period of time from
seeing the person at ‘the window until the door was apeneﬁ?

A I think so,

| Q. Now, when the doox wa& opened did you recognize the

person that opened the door? A. Yeah,

Q. Okay. And who was that person? |

A. Mar Shimun.

Q And how was Mar Shimun dressed? |
A He was -~ have p#ts on and shirt, and pants that 's

all. |
Q. And would choaé be what we would call casual clothes?
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A'.f‘ X dm’tz know what thay call,

'Q-‘ . Well, on your pri.m: t;:lmta t:hat yw had seen Mer shiwn

how was he dressed? | A. Just like tn
piewm.

Q  Just like in the piqemm? A.  Yeah,

Qe S0 every timwe you saw Marx shi@n he was dressed in his
patriasrchal clothes? Right? | A Bot evesy
time, Couple times see him in suit in a motel.

Qs In a suit in wmotel? ‘ A Yeah, fo Flint,
Michigan, |

- In Flint, Michigen, you saw him in a suit in a motel?

A. Yes, sir., | |
Q And the other t:mw you ‘saw Mm he was dmmeﬂ m his

: patxiarcbal cimzhas? | - A Yeah,

Q. . Now, when did. ym see him in a suit in a motel m
Flint, Michigan? A Two time, I don't
remember exactly, ‘69, :*.'70 or '71, .

Re And when you sew the Patriarch in a suit in a motel in
FPlint, Michigan, were you with mi'body? |

A- 1 was with my father., |

Q. With ym'flathar. my; And anybody else?

A Well, we went out, in and outside, after half hour,
and there was people, they want to get in and see him again,
so.l don’t kaow who there are,

Q Okay. Were thesge members of the church?

A, Yesh, | '
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Q Okay. And was he receiving people that were members

of his church? A I think so,

Q- Okay, Now, when the Patrmah opened the dwx, what
was the fiirst thing that was said? '

A. He opened the door, I said, I don't remember, I said
good evening. -

Q. Okay, and what did the Patriarch say?

A. He smiled, 1 say, "Good evening,' snd I kissed his
hand, and I kneel, get up, and he smile in my face, and he
take me in, |

Q. When you kissed his hand how did you do that?

A 1 3Just kneel and kiss hand, |

< You kneeled down? ‘ A Yeah,

Q. Ukay, aAnd did he_mtenﬁ his hand for you é:a kiss, or
how did you get his hand? A I think so,

Q  Well, how did you get his band? A

A. I don't vemember exactly how I get his hand, But I
remember I kiss his hand s all I imw.

Q Mnd at t:M.a time you said, "Good awning " you were
!meeltng down ? A. ' Yeah,

Q@ ' On ome knee or two k:wes? A I don't
remember exactly,

Q. well, how d4d you v did you kneel down when you met
the Patriarch on othux’mcasims?

A Other occasions cae knae.;

Q. Paxdoa me? ' A Other occasions ome
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knee,

Q. md would you always kneel down when you met the
Patriavch? A, Yesh ,

Q When you were with your father? A Yeah
% snd that was the way that you greeted the Patrfarch?

A Righe,

@ To show your wepect for him? A U-hum
< Because he was the leader of the chuxch?

A Right,

And was that a custon In the church? When one was
greeting the Patriarch, they would kneel down om one knee?
A Somebody they do, Somebody they don't, :
Q@ Okay, and what about the kissing of t:!w hand , waé, that

also a custas in the church? A I don't know,
We do 1t., I don't know 1t {s custon, |

Q. Had 'ytm seen othey peapié do ice

A  § ammvmy father dovu, all relative,

Q. And the Patriarch smiled at you?

A. Yeah, . | "

Q. Okay, Did he recognize you?

A Yaah,

Q- Whm «ms he say to you? ’ A, He say,

"I heard -« we heard that you're in California for a week, "
Califmm or San Francisco, he say semething about that,

I said, “Yes, Kessy, "

Q. Did he tell you how he heard that?

ST
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-

Al Mo, ,

Q@ Did you ask him? . .. . A No.

Q. Okay, Were you curious as to how he knew you were in
Californga? | A No,

Q You weren't curious at ally A. No, |
% OGkay. and 50 -- let me ask you this, Mr. Ismail, did
the Patrigreh express any sorg of surprise that you were at

his door at 7:00 o'clock &t aight or 6:50 at nigh#?
A I don't remember %mtly. .

Q Well, did he look surprised to gee you?

A He smiled, |

Q Did he say, 'What are you doing here without an ,
appointment 7" | A, He didn't wention that,
Q He didn't say that at alie

And s0 then the Patrisrch invited you fnto his house?
Yeah, ‘ o : '

ALl right. Where did he favite yous

Right in, right in the house,

Okay, and what Part of the house?

First part of the house, I don'g know, froat of the
house, .I.iving room or what?

Q. When you went into the house where did you go wieh
the Patriarch, to the left, to the right, straight beck?

A No, he was frong, '

Q&  Pardon m ? C A He was in the front of

L A
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Q You followed him? A. Yeah,
Q@ 4And dd you shut the door? ’ A 1 don't
remember, :

Q. Pid the Patriasrch shut the door?
A I don't know exactly.

Q. Did anybody shut the door? A I don't
know, | - -

Q My. S0 as far as you knw then the door remained
open? A Maybe,

Q  Okay, Now, when you folwed the Patriarch into the
house where did you follow him to? .

A He turn at me, ten, fifteen feat:; 1 don't rmmr
mmcly, was talking to mmt:hmg. he was talking to me , I

“don't know what about:. '
Q Wait a minute. He was talkmg to yon? |

A.  He was txying !:o talk to me, amching. I am !: kmm
what,
Q-  Were you hmi.ns trouble understanding him?

A No, Ro, he juat wants to start eo ulk about amchmg,
1 don'e know what .

Q. You didn't !mw what then, or you ém't‘!mm what now?
A I don’t know what then or now, |
& You didn't understand what he was saying?
A.  He didn't start it, |

Q  Pardon me? A He dida't say nothing,

ay nomins‘,v
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he vas golng to say smmm

Q~ How did yma know he was aaing m esy amming?
A. Because he turned to me, smiled and looked like he

wante o talk to me, my'wmmmg.

Q - 5o I can get the sequence right, he invites you into
his house, did he turn his back on you and you were
following hin? - A No, not his back , He was

in the frout of me,

@  He was in the front of you? A
little on the left eide, my left side.

Q% In front of you on your left side?

A Yesh, |

Yoeh, a

Q. And you told ma’ that -« well, was he facing you or did
ke have s back toward you? | A He was beside

| me but little front and ghead oo,

Q- ahead of you? A A lttle bit, yeah,
Qe When you say, "aAhead of you, "do you mean closest to

the domf or alzmasc to the insfide of the house?
A, Inside the hmae.

Q Okay. And 20, le let's just imagine, if we can, t:hat this

is the front door, the jury railing?
A. Yaah,

Q. Then it would be you here and the Patriarch facing you,

right? ’ A I don't know,
®  Well, try and remember. Do you remember?
A. Not clearly.

Probab 1y *
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Q&  Well, give us your best estimate then, Mr. Ismail.

A. I don't remember clearly,

Qe Okay, 4And 80, in any event, you told us a fow minutes

ago that the Patrierch invited you into the house?

A Yes, he did, ,

Q. And that he turned around as if -~ and you weve
following him into the house, right?

A-b- ¥m.
Q Okay, Aod he turned around as if to say something to
yw? . A, Yeah,

Q. Well, he must have mma& his back to you then and
started to lead you inte the house, right? In othex words
he didn't invite you into the house and he wasn't walking
back 1ike this talking to you, was he (indicating)?

‘A Idoa't know, I don't think so,

Q 50 he turned his back to you, right, according to your
story and said, “Come on in"'? A No, he
grabbed me, first of all, | |

Q I see, Okay. When did he grab you, Mr. Ismail?

A Uhen I kneel fixat;

Q vihen you kneel fixst? A, After kissing,
Q. Wheve did he grab you? A Over here
(indicating),

Q.  On the arm? | & Usbwim,

Q. And d4d he grab you hezxd? A, No,

Q& Did he gradb you sofg? A, Yeah,
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‘living room, I don't know,

Q ALl xight, And a,ﬂm: he grabbed you did he say why
ke grabbed you? A I don't bew why.
Q. What did you think when he grabbed you?

A. Just he was MPW to see me, 1 puess.

QS0 he yeached dowa and grabbed you?

A, That is looked to me, |

&  I'm soxxy? | A That is looked to me,
N MR, FESTARINO: Looked to him like thet.

Q@  (By Mz. Robinson) Looked to you like he grabbed you?
A Yeah, he was happy. o

Q Okay, How, let's answer my question, When he invited
you into the house did he turm his Mk to you and start to
wvalk in? A . He didn't turn his back.
He was beside me, & I.i.mla h:!.u in fxont of we, a uecle bie,
Q@  All right, .\wun,umway he says, "Let's go into . the

houge''? : A ~ Yeah,

%  And you go into the house with him?

A Yeah, - | ‘

& All right. Okay. And where did you go in thm.hma?

What part of the house ¢ : A. I guess was

@ Well, describe the area thm.: you went w:». Mr., Ismaill,
A. Couldn't describe {t,

Q. Well, do you know the color of the rugs that were in
there that you say you went i’.ntlo? A Ro.

Q. Okay. Do you know if there wes a dfning room table in
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Q. Yot yet? | A, Ne, _ |

Q Bid he ever ask ymx to sit down and have a seat?

A Ho. |

R, .- Did he say mythm ke, "Hey, 1 juat.‘ put some coffee

there? Y VS

Q. All-a:tght:. Do ym imw iﬁ there was a sofa in there?
A I don't know,

Q. Do you know if they had my chaixs in there?

A. I don't kaow,

Q@ All right. Well, this area of tie houze thatle
invited you into that you can't describe for us mm', did you
sit down 4n there? A. No.

Q- Just he invitsd you Into the hous and he didn't say,
"Have a seat,” or anytbing like that?

Ao Ho, not yst,

en, 1 got some coffee, my wife's upstairs, why don% you
have a cup of coffea with us?" Did he ever ask anything w«{
that? B A I don't rvemember,
Q You dea't mmmmr? Okay, $0 you are in this area
of the house, did you ever sit down S.n the hmw
A I dom't think so,
Q. Well, now, you know, try and vemember, Mx, Ismeil,
There 48 a log of chmm #Mc{: == ptrike that,

Try &od remembex., pic yw’ sit down in the howe
or did you stand up all of the time when you weze in there?
A I belleve I didn't ait down.
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say something, right? o A. - Yeah,

Q Okay. And I take it that you respect the Patxi.arah,
correct? ‘ , A - Whaé’s‘%@mpeat"?

Q. You honor the Pattiarch? ; C A Yeah,

Q You just knelt down and kiasad his hand, according te
‘your story, right? R W Yeah, right,

| Q~ | Aad the leudm: of the church goss to say smthmg to
you and you inmrxupt him? S A No,

Q@ You didn't sit d'a'm?. o A& 1 don't think s9,
Q  Okay, and did the Patriarch sit down? |
A No. I don't think so, | |

Q- All x'ight.' m, when you were in this area of izh&

house that you can't describe for us, what happened when you
got {n there? A He turned to e he wants
to say something and I tolﬂ him thm:, would I come in here,

why I come and -

Qe Well, == ‘ A -- Assyrian thinking,

m\d I stert saying what I wmt to say. -
Q All right. The Patriarch t:umad to you and started to

Q. | Okay. He i{s a leader of the church, right?
A Yeah. |

Q. Well, Mr. Ismail, now you just told us that he started ,
to say something and you said, HL'm telling you why I'm hexe|

do you remember telling us thst? ,
A. He turned to me, he wants to say, looked to me like
he wanted to say aoméhmg.

3]
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‘How you have been,” anything like that?

~ Patriazch in person to delivex this message?

Q.k‘ ALl right, And a},a you wait for him to say something?
A. o I don't remember axdcttlj I wait for him or iiot.
@ | Well, did he say anything to you?t . |
A. Not until I say.
@ What did you say to him? A I told him that
sssyrlian, they don't like to be, Patriarch to be ‘ba._ck Mcmsj
you gre married, assyrian they dén’t: like him to ba back as
a Patriarch, and he is mavrried, | ’
G- That was the first thing you said to him?

MR, FESTARINOG: Let him finish,

THE COURT: I didn't quite understand,

(Record read by the reporter,)

THE WITHESS: Right, | _
*‘1& (Sy Mz, Robinson) All right. That 48 «= is that the
first thing you said to him? = A Yes,
Q  You didn't’ say mythmg else about, "How's it going?

A.  Ho, just following these words, I told him that I don't
mind myself, but I can't send that telegraph you give it to
me., S0 I couldn't finish the woi:da, he gets so upset.

Q Okéy. Now, why did you feel that you had to see the

A, I don't know why.

Q. Well, could you have called him and told bim?
A. No. ' |

Q. Could you heve given him a letter and told him?
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anymore, what happemd rmxc? A Wll he just
turned very upset., ‘ | R |

' What did he dwv-? B SR 'm*dmn"c"aai
pothing, first of Vall., "

'@ How did you know he was upset? A L
could see by M.s bis == he slapped me first. He hit me left
hand. o - .

Q Pardon me? By what? A By left or
right hand, and he asked we to get out. I

@ - Iet me stop you there, mm, he turned very upset, but
he ﬁida’t say aﬁymmg? A Fizst of all, no,

Q. Then did he grab you at all? ‘ A After

oo

A ‘No, just I d;eaidnc? .to talk to him, maybe I will come in

the summextime to visit California probably. '
9. ALl r:iaht.", and 80 you waited, lat:'nvaw, he asked you
according to your testimony, to send ‘the letter in February,
you waited until &zwemw# to come down and see him in person
and tell him that you weren't going to send the letter, the

mlegmm? c : A Wasn't special to see him
that visit to c:'ialiﬁomu. o :
Q0 It wasn't % ' A. it wu_m’t speclal to
visit him, no, . , ‘

Q Now, after you told him tbat: you cwwn’t und che

telegram, that the people didn' t want him to be. !?atriamh

be hit me twice he grabhed me hare (indicating)
Q No., No, wait. Maybe we ere not emunicat:ina. what
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I want to do is get the exact sequence of events, the things

that happened in ordex. Okay? | A, Un~hum,
Q- One, two, three, You told Mm that you weren't going
to send the mlegrm,‘ that the Assyrian people didn't want
him to be Patrisrch anymore, Okay? A.  Yeah,
Qs Then you told us that he didn't say anything right?

| A, Uit hum N

Q& °  But it appeared to you ﬁmc he was getting very upset,
right? A Yeah, |

o Okay. Wow, what happened next? |

A.  Next he just hit me, ‘ -

Q@ Okay. He hit you., That was the next. thing?

A Yeah. | e

Q@  Where did he hit you? A In my face

.| someplace, I don't remember axaetly.

& All right, Did he hit you with a fist or with an open

hand? A Open hand,
@ Open hand? A 1 guess,
Qe And how close were you to the Patxilarch when you were

standing‘in this room and this occurred?
A. Pretty close, ‘
Q. Very close? A, I think so,

Q. Did he have to take any steps to come toward you to hit
you ? A. 1 remember he had some step,

he step and he grabbed me here (indicating).
Q - Was that before or after he hit you?
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| A afrer. T T
@ - After. All right. Now, I want to know, when he hit

had to take amy steps.

Qe ALl r:i.ght. And t:han bhe alapped you in the f&ca with his

you the first time, according to your story, did he have to
take any ateps to hit you? Or c¢culd he just reach out and
hit you from where you were standing? |
A. . 1 think so, : ,,

Q-  You think what? That he had to take steps «he didn't |
have to take steps? - A.  MNo, I don't think he

Qs S0 there were the two of you in his living voom
standing within arms distance of each other just standing

there, right? o A Yeah, |
Q. Okay., 4&nd then he becma very upset and he sl&ywd you
in the face? A Yesh,

othex hamd? A Yedh,
Q. Got you quick, two times right mtha face, huh?

ﬁe -~ Yeah,
Q MNow, what did you do when be slapped you in tha faca
twice? | S A, T can't wdo nathi.ng.

Just try to get mﬁ. He grabbed me from ham {indicating).
Q. All right, Now, when he »slapiped you in the face, you
were facing bhim, righ!:? - A Yaah,

Q pid he knock you down whem he alapped you ?

A. 1 believe when he gmbbed me here, he knocked me --
Q. No., Ho, we will get to that., I am going in order,
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Remomber that. wWhen he -8lapped you in the face the Ms:sl:

time did he knock you downy A. © No,

Q. When he 8lapped you in cm face the second time did he
knock you dwwn? AU A. Idon't remembey
no, ' : : o S 3

Q ' When he slapped you in the ﬁam did your eyes start to
water v o \ A I don't know what you tmy.
QR . Did your eyes, did you get mwm in ymr_ eyes ?

A X dont remember. o o .

Q. Did Lt hurey . A . Ne, T just felt
ashamed, that's all, | '

Q®  You felt ashamed? © A Yeah.

% VWhy did you feel ashamed? = 5 1 don't know
why., '

°2 All right. 4nd 80 then after he alappe& you m ‘the
face two times were: ‘you mad at the Pam*iarch?
A No, I mad at myseli‘ why I come,

Q' ALl xight. Mad at yaurmlf S 8. Well, 1
think ¥ thought shouldn' t cone,

Q-v‘ - 8o then you dac:ldma ‘to leave? : A Yeah,

: Q- mwn the }?aeriaxch alapped you in the face two times »
did he say nnytiag to ym? . A - No,

Q. When did he tell you to get out?

A ‘Wlmn he grabbed we,

Q. When he grabbed you, Okay.. And how did he say get
out?  Did he scream it o did he say it very softly, “Get
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out™? A. Oh, scream it. o
Q. Scmwina and yalung at you? A Yeah.
Q. Get out, get out? A0 Well, sowething -~

Q. Was he saying 1t in English or in assyrien?

A.  In asasyrian,

4. And this 15 a very 'i.m’dfyell?y A.  Yeah,
Q. Okay, and did you say anything to him?

A. o,

Q. Ho., Okay. So after he sl’appeﬁ you Wiw snd was
ﬁcmmmg wuc% at yoa in aAssyrian to get out, what happened

next? ' A. ‘I believe he hit we by his
knee, ' _ N N

Q@  Hit you by his knee., Where did he hit you by his knee?|
You indicated -- | A Someplace in
here (indicating). L | , |

Q.  In the front? R A " Yeah.

Q. - Indicating around the rib and astomach area right in
here? ‘ A 1 don't remember exactly. .
Q. Somewhere on the front of 'ymr*‘body?

A Yeah, | o

Q. Okay, And how did he bit ym by his knee? Did he

ralse it up like that? A Yesgh, he was
grabbing, like that. | |

Q. He alapped you twice, then he grabbed you first, snd
then he grabbed you before hetlt you with the knee?

A Yesh, ' |
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Q. How tall i1z the Patriarch?

Q On your hft ahmlder. mﬂ did he gx:ab ym with one
hand or two hands? , A. I don't remember onme
hmd or two haudé. | | _

Q- Whes he grabbed you on the left shoulder, did be grab
you hard or did he grab you soft?

A 1 don't remember exactly.

Q- ﬁa@ it the same sort of grab that you told us about
when he put his hand on your left shoulder when you knelt |
down to kiss his hand? A I don't remember
exactly, o | |

Q  Okay, So then after he grabs you oo the left shoulder
he knees you, uses his kmee to hit you?

A Right.

R Md hebit you somewhere in the front?

A, Yﬂﬂh .

how tall he 1is.

Q. Well he isamaller than you, isn't he 7

A. 1 don't think so, _

Q How tall are you, Mr. Iumu? A 1
believe five nine,

Q. Five nine. And wasn't the Patriarch five five, five
six? A I don't know,

Q. Okay. And so this knee, he raises his knee up and
hits you, right? ' | A Yeah,

A Ido't knaT

| ‘i ~ #ad where did he &fab you? A left shoulddr.

y
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A Well, when he grabbed me, first of all !mm, I was l1ike

A. Yeah ,

Q. 50 he slaps you twice (clapping hmdﬁ) » lm that?

A. Unwhum, ,
' Then you want to get out, o you're bent over, right?
A Yeah, | |

Q. How were you going to m out? Are you going to run
out 1ow in a erouch? A I don't know how. 'He

Q¢ vhen he hits you whnt happens to you? What do ‘you do?

that (indicating).
Q You ware like what?
THE COURT: Bent over, _
Q. (By My, Robinson) You were bent over?
A Yeah. |
Qe How come? - A. | Because ] want to get
out and he grabbed me over here, then he knocked me by his
knee, |
Q  Then he knocked you by his knee?

grabbed me, and I bent a mcm bit 1ike thmz in front. .

him. I don't know what to suy, what to do,

Q  Then the knee came? A.  Yesh,

Q- Then he hit you with the knee? A Yeah,
Q. After he hit you with the kmee what happened to you?
A I belfeve I fell down, I don't know why.

Q. | Okay. and at this time ;a;w were still in the m:iginal
area where you were u.'mma to the Patriarch?
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A. We was moving, I guess,
Q Was he chasing you? A I don't know
exactly, |
MR, FESTARINO: Excuse me, let him fintsh,
THE WETHESS: We wes moving. I dom't know
exactly from the door or to the wall or amplmﬁ. I dont
know, I know we was moving, but I don't know whnm;

Q. (By m‘.xobinam). Was he chasing youp

A, Well, yeah, ‘ |

Q He was, Okay. And you fell down?

A Yeah, | R |

Q. Rizhf:. Okay. A. I'm not too sure, I

cen't clear that:, bu?:l juautﬁmk that I fell down after the
knee, S | L
Q. Now, when he grabbed you by the jacket did it rip your

jacket? | A Idon't know. You could
look at, | . : |

Q@ Well, your jacket ripped, didn't it, when you fell in
the bushes running? A I doddt know,

Q. Okay, Now, after he kneed you . '

A Umehum, |

Q  Then what happened? A ‘hen he spit in

my face and he gave two bad words to my father.

Q. Now, he kneed you, you fell down, right?

A, Yeah, j

Q. Okay., And did you £all down on your stomach or on your




